
 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

 

5/2000. 

 

J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült a Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete 200. május 17-diki 

üléséről. 

 

Jelen vannak: 
 

Önkormányzat részéről: 
 

Felföldi László, Terbe Zoltán, Leány Benjámin, Dr. Miskéri János, Kolompár Orbán, 

Valentovics István, Csomor Lajos, Feró Sándor, Nigrényi László, Dósai Imre, Kiss 

Endre, Faludi Tamás, Dr. Szabó Lajos, Leiz Sándor, Tapolcai Pál képviselők, Kiss 

Károly polgármester /16 fő, 84,2 %/. Négy fő később érkezik. 

 

Jelen vannak továbbá: 
 

Dr. Csávolszki László jegyző, Szimon Károly Rendőrőrs parancsok, Mamlecz Benő 

Halasvíz Kft. ügyvezetője, Fürtön Ferencné, Törökné Gáspár Edit, Baranyi Mihály, 

Lakatos József, Béres László csoportvezetők, valamint a lakosság köréből 10 fő. 

 

Kiss Károly polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy az ülés 

határozatképes, azt megnyitja. 

 

Bejelenti, hogy személyi ügy kérdésében zárt ülést szükséges tartani. 

 

Kéri, hogy a napirendi javaslattal kapcsolatos javaslataikat mondják el. 

 

Leiz Sándor képviselő javasolja, hogy a 11-es napirendet a 7-es ponttal együtt tárgyalja 

meg a képviselő-testület 

 

Kolompár Orbán képviselő javasolja, hogy a 4. napirend keretében kerüljön 

megtárgyalásra a Kisebbségi Önkormányzat felújítási kérelme. 

 

Kiss Károly polgármester kéri, aki a módosításnak megfelelően egyetért a napirendi 

javaslattal, valamint a zárt ülés tartásával, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a napirendi javaslatot, és a zárt 

ülés tartását 12 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja. 

 

N a p i r e n d 

 

1./ Közérdekű kérdések és bejelentések 

 

2./ …./2000. (….) Ktr-tervezet az önkormányzati beruházások és felújítások 

lebonyolításának rendjéről. 

Előadó: Béres László építési csoportvezető 
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3./ …./2000. (….) Ktr-tervezet a lakások és helyiségek bérletéről, valamint a lakáshoz jutás 

támogatásáról szóló 33/1997. (XII. 15.) Ktr. módosításáról 

 

Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 

4./ Építési Csoportvezető előterjesztései 

 

Előadó: Béres László csoportvezető 

 

a) Vízi közművek további üzemeltetése 

b) Szik utca és Bánya utcában vízvezeték kiépítése 

c) Kun Metál Bróker Kft területvásárlási kérelme 

d) Szociális telkek kialakítására pályázat benyújtása 

e) Önkormányzat által benyújtandó pályázatokhoz szükséges pályázati díj biztosítása 

f) Útépítési sorrend meghatározása 

g) Lakossági járdaépítések támogatása 

h) Kürtösi József kérelme 

i) Csengelei út építésére pályázat benyújtása 

j) Elek János kérelme parkoló kialakítására 

k) Kisebbségi Önkormányzat felújítási kérelme 

l) Ipari Park-ban lévő ingatlan tulajdonjogának megszerzése 

 

5./ Belházy és Társa Bt. számlázási ügye a SAPARD programmal kapcsolatosan 

 

Előadó: Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

6./ Szociális telekjuttatási kérelmek 

 

Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 

7./ Család és Intézményeket Segítő Csoportvezető előterjesztései 

 

Előadó: Törökné Gáspár Edit csoportvezető 

Kiss Károly polgármester 

 

a) Művelődési Központ külön igénye 

 

- Városi gyermeknap támogatása 

- Majsa Napok rendezvény támogatása 

 

b) Sportklubok, sportegyesületek 2000. évi támogatása 

c) Civil társadalmi szervezetek 2000. évi támogatása 

d) Városi Könyvtár kérelme 

e) Táborozásban részt vevő pedagógusok tisztelet díjához hozzájárulás 

f) Egressy Béni Zeneiskola pedagógiai programjának elfogadása 

g) Egressy Béni Zeneiskola fuvolatanárának továbbtanulásához támogatás 

h) Széchenyi István Általános Iskola Igazgatójának megbízatása 

 

8./ Millenniumi emlékhely kialakítása 

Előadó: Dósai Imre alpolgármester 
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9./ Költségvetési bizottság előterjesztése 

 

Előadó: Csomor Lajos bizottsági elnök 

 

10./ …./2000. (….) Ktr-tervezet az Önkormányzat 2000. évi költségvetését megállapító 

1/2000. (II. 1.) Ktr. módosításáról 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

11./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 

 

Előadó: Dr. Miskéri János bizottsági elnök 

 

a) Központi orvosi ügyelet kialakítása a volt szülőotthon főépületében 

b) Szerződés-tervezet előterjesztése a fogorvosok vállalkozására vonatkozóan 

c) Rendszeres gyermekvédelmi támogatás II. fokon történő elbírálása 

 

13./ E g y e b e k 

 

a) „Kiskunmajsa város ifjúságának neveléséért” kitüntetés adományozása 

 

Előadó: Feró Sándor alpolgármester 

 

b) Tűzoltó gépjármű fecskendő elfogadása 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

Napirend előtt: 
 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja el: 

 

Az elmúlt hét elején a Vízügyi Minisztériumban voltunk a szennyvíz programmal 

kapcsolatos anyagok ügyében és május 22-dikén kapunk választ, hogy a SPHARE 

programba be tudják-e építeni, mely 2001-ben lehetséges. 

 

A Homokhátsági Regionális szemétlerakó ügyében előrelépés történt, az ügyvédek 

dolgoznak a szerződésen. A pályázatot 2001. április l-jével lehet benyújtani. 

 

Villany ügyben tárgyaltam a kiskunhalasi kirendeltség vezetővel, valamint a 

vezérigazgatóval a majsai problémákat illetően, válaszukat majd írásban közlik. Többek 

között említést tettem a világító lámpatestekkel kapcsolatosan is, és hogy a kijavítás nem 

leggyorsabb. 

 

Dósai Imre alpolgármester elmondja: 

 

Különböző fórumokon képviseltem az Önkormányzatot egészségügyben és Ipari Park 

ügyben. Részt vettem a Halasvíz Kft közgyűlésén, mely részben érinti a szennyvíz 

beruházást, mely a vízi közmű tulajdonváltás miatt késik. Tájékoztattak, hogy az elmúlt 

évben nyereséges volt a Kft, több mint 6 millió forint képződött, de mivel sok a 

kintlévőség, nem javasolják kiosztani. 
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Feró Sándor alpolgármester az alábbiakat mondja el: 

 

Kétszer vettem részt kistérségi ülésen, ahol először a pályázatokat próbáltuk rangsorolni. 

Meghívást kapott Endre Sándor úr is és kértük, hogy támogassa a majsai pályázatokat. 

 

Két intézménynél tartottunk látogatást a Polgármesteri Hivatal Gazdálkodási 

Csoportvezetőjével. Beszélgetésünk tárgya volt többek között, hogy 4-5 éven belül az 

általános iskolások létszáma 200 fővel csökkenni fog. Kértük az intézményvezetők korrekt 

hozzáállását, mert ez komoly feladatokat ró az intézményekre és az Önkormányzatra is.  

 

Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

 

A minisztériumból megjött a szerződés a munka elkészítésének második fázisára. A 

szerződés keretén belül a minisztérium biztosít 2,15 millió forint támogatást a munkák 

elkészítésére. A programot május 31-ig kell elkészíteni, , amit a képviselő-testületeknek 

külön-külön kell jóváhagyni. Ezért kértem a polgármestereket, hogy ennek szenteljenek 

egy-egy ülést. Az idő rövidsége miatt a minisztériumtól kértem határidő módosítást, így a 

beadási határidő június 15. 

 

1./ N a p i r e n d 

 

Közérdekű kérdések és bejelentések 

 

Szimon Károly Rendőrőrs parancsnoka az alábbi tájékoztatást adja: 

 

Nem jutottak el hozzám a képviselő urak kérdései, így csak hallomásból értesültem 

arról, hogy Leiz képviselő úrnak kérdései merültek fel a város közlekedés biztonságával 

kapcsolatosan. A Rendőrkapitány tiszte, hogy évente beszámoljon a képviselő-

testületnek. Ilyen tájékoztatást rendszeresen kap az illetékes alpolgármester úr és a 

Kisebbségi Önkormányzat képviselő tagja. Úgy véltem eddig, hogy ez megfelelő 

kapcsolatot teremt az önkormányzattal, de Leiz úr kérdéseiből kitűnik, hogy mégsem. 

Véleményem szerint ettől függetlenül kapcsolatunk megfelelő. /Ezzel kapcsolatos levél 

csatolva / 

 

Véleményem szerint a közlekedés biztonsággal nincs gond, csak a közlekedési morál 

van alatta az elvárásoknak. Megjegyzem viszont, hogy a közlekedési morál javítása nem 

a rendőrség feladata. Elsősorban a család, a nevelés és az oktatás az a fórum, amivel 

lehetne hatni a felnövekvő nemzedékre. A januárban bevezetésre kerülő pontrendszer is 

ezt célozza meg, valamint az életbe lépett Szabálysértési törvény módosítása is. Ez 

kettős dolog, a becsületes állampolgárt visszatartja a szabálysértések elkövetésétől, 

mások pedig mindent megtesznek, hogy kibújjanak alóla. 

 

Tavaly hasonló tartalmú felszólalással élt Leiz úr és összeültünk, hogy lakossági 

fórumot szervezünk, mi a lakosság véleménye a közlekedésről, de ez érdektelenségbe 

fulladt. Ebben a dologban egyébként a nevelés az elsődleges. Mi iskolákba járunk, 

közlekedési versenyt szervezünk és a helyes közlekedésre nevelés kapcsán 

osztályfőnöki órákat tartunk. 
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Ismereteim szerint képviselő úr a szabálytalan várakozásokkal kapcsolatosan szándékos, 

vagy hallgatólagos rendőri tétlenségről beszélt, de nekem nem ez a tapasztalatom. Azt is 

el kell mondani, hogy nyilvántartást nem vezetünk arról, hogy vállalkozókkal szemben 

hányszor léptünk fel. A rendőr nem állhat folyamatosan ugyanazon a helyen. Vannak 

tapasztalatok a rendőri intézkedés kapcsán, hiszen 5-10 ezer forintos bírságot szabunk 

ki a tilosban parkoló járművekre.  

 

Évek óta visszatérő probléma a „NOÉ Bárkája” előtti parkolás, aminek megoldására 

már többször tettem javaslatot. A Bács-Kiskun Megyei Rendőrkapitányság Közlekedési 

Osztályvezetőjével konzultáltam ez ügyben, aki megnézte a helyszínről készült 

vázlatrajzokat és úgy nyilatkozott, hogy a rendőrség olvasatában a jelenlegi szabályozás 

mellett – hogy az autó nem lóg ki az úttestre – megengedett. Én egy egyszerű megoldást 

tudok javasolni, le kell oda beton virágtartókat helyezni és megoldódik a probléma. Úgy 

érzem ez a dolog nagyobb figyelmet, mint amennyit érdemel. Elismerem, hogy irritálja 

az embereket, a törvényes megoldása viszont a dolognak, hogy a kiegészítő táblát le kell 

venni, vagy vasoszlopokat kell letenni, amit már másfél éve javasolok. 

 

Nem tudom értékelni a rendőrök sisak nélküli motorozását. Ezt idő, helyszín és személy 

megjelölésével le kell írni, és akkor fel lehet lépni. Azt tudni kell, hogy a rendőrség 

érdeke a jobbítás, ami a rend fenntartására irányul. 

Kérem Önöket, hogy keressenek meg továbbra is problémáikkal és közösen 

megkeressük a megoldást. 

 

(két képviselő érkezik ) 

 

Leiz Sándor képviselő hozzáfűzi: 

 

Én vártam, hogy az érdektelenségbe fulladt fórumot egy másik megszervezése kövesse. 

Hogy bizonyos dolgok irritálnak embereket az egy dolog, de a közlekedés veszélyes 

üzem. A „Megállni tilos” táblákkal vannak gondok. Tudni kell, hogy ezeket a táblákat 

nem egy személy, hanem hatóság helyezte ki. Amit a 15. § (7) bekezdés leír, hogy a 

padkán és járdán való várakozás, megállás egyértelmű, hogy nem szabályos. Ha a NOÉ 

Bárkája elől levesszük a kiegészítő táblát, akkor igaz az amit őrsparancsnok úr 

elmondott. 

Ha későbbiek folyamán problémám lesz felkeresem parancsnok urat. 

 

Szimon Károly őrsparancsnok elmondja: 

 

Úgy látom egyetértés mutatkozik, egy a célunk, de egy bizonyos témában nem jutunk 

közös nevezőre. Javasolom képviselő úrnak alkalomadtán a Megyei Rendőr 

Főkapitányságon tisztázzuk a dolgot. 

Annyit még el kell mondani, hogy rendőrséget is támadják a táblák kihelyezésével, de 

tudni kell, hogy táblát az önkormányzat vagy a közlekedés felügyelet helyez ki. 

Többször éri az a vád a rendőrséget, hogy azért bírságol minél több pénzt tudjon 

beszedni. Azt is tudni kell, hogy ezek a pénzek az államkasszába kerülnek. 

 

Dósai  Imre alpolgármester az alábbiakat mondja el: 

 

Megköszönöm Szimon úr tájékoztatóját, és amiről vele beszélgetni szoktunk 

továbbadom a képviselő-testületnek. Téma szokott lenni a megbeszéléseken a 
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kisebbségi bűnözés, de ilyen statisztikát nem vezet a rendőrség. Örvendetes tény, hogy a 

Kisebbségi Önkormányzat jó hozzáállással kezeli az ügyeket és jól együtt működik a 

rendőrséggel. 

 

A „NOÉ” előtti parkolási rend már többször volt téma testületi üléseken. Bejárás történt 

a Közlekedés Felügyelettel, és a Közútkezelő KHT-nak – mely szervezet kihelyezte a 

táblákat – az volt az álláspontja, hogy ott nem lehet parkolni, a Polgármesteri 

Hivatalnak ugyanaz a véleménye, hogy parkolni csak az arra célra kijelölt Liszt Ferenc 

utcában lehet. Írásban megkértem a Közútkezelő KHT szakvéleményét, ha megkapom 

Őrnagy urat tájékoztatni fogom. Most már kezd olyan méreteket ölteni a tiltott helyen 

való parkolás, hogy ezzel külön rendeletben lenne célszerű foglalkozni. 

 

(l képviselő megérkezik ) 

 

2./ N a p i r e n d 

 

…/2000. (….) Ktr-tervezet az önkormányzati beruházások és felújítások 

lebonyolításának rendjéről. 

 

Előadó: Béres László építési csoportvezető 

 

(Előterjesztés írásban mellékelve ) 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy véleményüket, észrevételeiket mondják e. 

 

Valentovics István képviselő megjegyzi: 

 

Ne legyen az önkormányzat olyan nagyvonalú. A mai világban kell, hogy legyen 

árlejtés, mert ha kevesebbé meg tudunk egy ilyen beruházást valósítani, azt kell tenni és 

a Hivatal dolgozóinak is ez a feladata. Módosító javaslatom tehát, hogy az árlejtés 

kerüljön beépítésre a rendeletben. 

 

Kiss Endre képviselő a következőket mondja el: 

 

A Bizottság többségének az volt a véleménye, hogy a pályáztatás 400 ezer forinton felül 

kell, hogy megtörténjen. Minden vállalkozónak az a célja, hogy egy bizonyos munkát 

megszerezzen, mert az Önkormányzat úgy nem hirdethet eredményt ha csak egy 

pályázó van. Több pályázó esetében zárt borítékban le kell adni a pályázatokat és 

egyszerre kerülnek felbontásra. Ha belevesszük az árlejtést komolytalannak tartom az 

egész pályáztatási rendszert. Minden vállalkozónak az a célja, hogy Ő nyerje meg a 

munkát, Övé legyen a legalacsonyabb ár. Nem tartom szükségesnek rendeletben 

szabályozni az árlejtést. Amennyiben a bíráló bizottság megállapítja, hogy irreálisan 

magas az ár, akkor lehet árlejtéssel foglalkozni.  

 

Terbe Zoltán képviselő javasolja: 

 

Mostanában az Önkormányzatnak több milliós megrendelései vannak a tervezői 

feladatokra. Ha több milliós tervezésre adunk valakinek megbízást, azt is szabályozni 

kell valahol. 
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Kiss Endre képviselő hozzáfűzi: 

 

Szabályozni kellene a tervezéseket is, és azokat is meg kellene versenyeztetni. 

 

Csomor Lajos képviselő javasolja: 

 

Minden esetben részletezett költségvetést tegyen a pályázó a pályázata mellé, mert csak 

akkor tudjuk értékelni. Nem mindegy, hogy ki milyen típusú anyagot épít be. Az 

árlejtés lehetősége ezen a szabályzaton kívül, is megvan. Korábbi indítványomat 

átértékeltem, mert megkönnyíti a helyzetet, ha van egy részletes költségvetés. 

 

Tapolcai Pál képviselő hozzáfűzi: 

 

A vállalkozói árak csak akkor kerüljenek nyilvánosságra, amikor a borítékok 

felbontásra kerülnek. Ha korábban az árak kitudódnak, a vállalkozók alá mennek az 

áraknak. 

 

Faludi Tamás képviselő elmondja: 

 

Meglepődtem, amikor a Költségvetési Bizottság elnöke visszavonta javaslatát. Kérdést 

teszek fel az 5. § (l) bekezdéséhez, miszerint 5 millió forintig a Jegyző és a 

Polgármester által kijelölt 2 hivatali dolgozó döntse el a benyújtott árajánlatokat. 

Felvállalhatják-e ezt hivatali dolgozók? Mennyire teszik ki ezt a két dolgozót a hatalom 

céltáblájának? Mennyire tud beleszólni a döntésbe a közvetlen vezetés? Mennyire 

csúszik ki a szakemberek kezéből a döntés? 

 

(l képviselő megérkezik ) 

 

Dósai Imre alpolgármester kérdezi: 

 

Ha a szakterületen kijelölt két dolgozó vesz részt az elbírálásban, miért csúszna ki a 

szakma kezéből a döntés? 

 

Dr. Csávolszki László jegyző javasolja: 

 

Az 5. § (l) bekezdésében az „és” helyett a „valamint” szó szerepeljen és nem lesz 

félreérthető, hogy kik alkotják a bizottságot. 

 

Felmerült, hogy a tervező munkákra hogyan vonatkozik a pályáztatás. Ezért javasolom, 

hogy az 1. § egészüljön ki egy „d” ponttal, és úgy kerüljön megfogalmazásra, hogy „az 

a-c pontok végrehajtásához szükséges tervező munkákra is vonatkozik.” 

Az ajánlatokat a bizottság bírálja el, melynek vezetője a Polgármester, tagjai pedig a 

Jegyző által kijelölt két hivatali dolgozó. 

 

Csomor Lajos képviselő javasolja: 

 

A 4. § (3) bekezdés a) pontját egészítsük ki azzal, hogy ….között tételes, 

„költségvetéssel ellátott” ajánlatot kell benyújtani. 
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Az 5. § (l) bekezdésében elírás történt. Nem vállalásba adásról van szó, hanem 

„vállalkozásba” adásról.  

 

Terbe Zoltán képviselő megjegyzi: 

Észrevételem arra irányult, hogy amikor csak tervre van szükség, és nem társul hozzá 

kivitelezés, pld. Ipari Park esetében, külön kell kezelni a tervezési és kivitelezési 

munkát. 

Tehát meg kellene pályáztatni a tervezési munkát is. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző hozzáfűzi: 

 

Terbe úr javaslatát a tervezésre vonatkozóan szintén bele lehet építeni az 1. § d) 

pontjába, miszerint ….a-c pontok végrehajtásához, „vagy pályázatok benyújtásához 

szükséges tervező munkára is vonatkozik.” 

 

Valentovics István képviselő kéri: 

 

Polgármester úr az árlejtés megfogalmazását is tegye fel majd szavazásra, mert ez egy 

módosító indítvány volt. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző elmondja: 

 

Ha az Önkormányzat alkot egy rendeletet azt megváltoztathatja, módosítja, ugyanígy ha 

hoz határozatot azt módosíthatja, kiegészítheti. Ez az Ötv-ben le van írva és eddig is 

csináltuk. Úgy tudnánk áthidalni a problémát, hogy az árlejtésről külön szavazás 

történne. 

 

Kiss Károly polgármester kéri, aki egyetért azzal, hogy az árlejtés a rendeletbe 

beépítésre kerüljön, kézfeltartással szavazzon. 

 

(11 igen szavazat, 2 tartózkodás, 3 ellenszavazat ) 

 

Dr. Csávolszki László jegyző javasolja: 

 

Az árlejtés szöveg tartalmát pontosan meg kell fogalmazni, hogy a későbbiek folyamán 

ebből ne legyen vitánk. 

 

Kiss Endre képviselő megjegyzi: 

 

Nagyon nehéz lesz a pályázatokat elbírálni, ha az árlejtés szerepel a rendeletben. 

 

Valentovics István képviselő hozzáfűzi: 

 

Ha lesznek nagy önkormányzati beruházások, ezzel pénzt lehet megtakarítani. 

 

Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

 

Amennyiben részletes költségvetést kérünk a pályázat beadásakor, akkor az árak már 

behatároltak lesznek. Egy végig számolt költségvetés után még árlejtést alkalmazni 
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komolytalan dolognak tartom. Javasolom, ha alkudni akarunk a vállalkozókkal boríték 

bontás után azt mondjuk, hogy érvénytelen volt a pályáztatás, pályázzanak újra. 

 

Leány Benjámin képviselő javasolja: 

 

Amikor a pályázatok felbontásra kerülnek a két legkedvezőbb ajánlatot tevőt két nap 

múlva behívjuk, megkérdezzük mennyiért vállalja a munkát, és ezen túl még mennyit 

enged az árból. 

 

Feró Sándor alpolgármester  elmondja: 

 

A megközelítőleg azonos ajánlatok esetén szólítsuk fel az ajánlat tevőket a pályázat kiírt 

árlejtésre. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző megjegyzi: 

 

Mivel a képviselő-testület az előzőekben többségében elfogadta az árlejtés 

belefogalmazását a rendeletbe, annak szövegtartalmát pontosan meg kell fogalmazni, 

azt nem lehet ötletszerűen belevenni. Ezért javasolom adja vissza a képviselő-testület a 

bizottságnak, határozzák meg hogyan működjön ez a dolog, és a pontos megszövegezést 

is tőlük várjuk. 

 

Kiss Károly polgármester végezetül elmondja: 

 

Kérem a képviselő-testületet aki egyetért azzal, hogy a bizottság dolgozza át a rendelet-

tervezetet a korábbiakban elhangzott módosításokat és az árlejtés szövegtartalmát szem 

előtt tartva, és azt terjessze ismételten a képviselő-testület elé, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az önkormányzati beruházások 

és felújítások lebonyolításának rendjéről szóló előterjesztést a módosításnak megfelelően 

elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

89/2000. sz. határozat 

 

Az önkormányzati beruházások és felújítások 

lebonyolításának rendjéről szóló rendelet-tervezet 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete megbízza a 

Polgármesteri Hivatalt hogy a vitában elhangzottak figyelembe vételével 

az átdolgozott rendelet-tervezetet terjessze a képviselő-testület soron 

következő ülésére. A városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság az 

előterjesztést véleményezze. 

 

Felelős: Dr. Csávolszki László jegyző 

Határidő: 2000. június 14. 

 

3./ N a p i r e n d 
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…./2000. (….) Ktr-tervezet a lakások és helyiségek bérletéről, valamint a lakáshoz 

jutás támogatásáról 

 

Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 

(Előterjesztés írásban mellékelve ) 

 

 

 

 

Baranyi Mihály csoportvezető kiegészítésként elmondja: 

 

Az elmúlt testületi ülésen döntés született egy segélykeretről, mely felhasználásával a 

képviselő-testület a belvíz által kárt szenvedett lakások helyreállításában kíván segíteni. 

Ennek kapcsán kellett meglévő rendeletünket módosítani. Ehhez két módosítás volt 

szükséges, mely a 19. § (3) bekezdésében és a 20. § (5) bekezdésében található. A 

korábban jól működő rendeletünk a módosítások beiktatásával szabályossá teszi annak a 

segélykeretnek a felhasználását, amiről a képviselő-testület az elmúlt ülésén döntött. 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy kérdéseiket, észrevételeiket mondják el. 

 

Nigrényi László képviselő kérdezi: 

 

A 6. §-sal kapcsolatosan kérdezem, hogy ebben az esetben is a 3 év az érvényes, illetve 

indokolt esetben meghosszabbítható? Tehát az Önkormányzat érdeke alapján is ugyanez 

az érvényes: 

 

Baranyi Mihály csoportvezető elmondja: 

 

Ez a dolog nem képezte a rendelet-módosítás tárgyát, de mivel egységes szerkezetbe 

terjesztettem elő, jogában áll a képviselő-testületnek a rendelet ezen részét is 

módosítani. Tulajdonképpen ahogy le van írva úgy kell értelmezni. 

 

Nigrényi László képviselő a következőket mondja el: 

 

Információm van róla, hogy Kiskunmajsán szükség van idegen nyelvű tanárokra. 

Tételezzük fel nem vállalja a tanár, hogy ideköltözzön, három év múlva kezdődik 

minden elölről, és 12 hónap után azt mondja az Önkormányzat, hogy nem lakik a 

lakásban költözzön ki. Célszerű lenne ezt módosítani, hiszen a város érdeke és tegyük 

vonzóvá, ne legyen riasztó a rendeletünk. 

 

Baranyi Mihály csoportvezető hozzáfűzi: 

 

Pontosan ilyen irányú kérelem alapján került a napirendek közé a rendelet módosítása, 

de a képviselő-testület az elkészített rendelet-tervezetet még csak napirendre sem tűzte. 

 

Nigrényi László képviselő megjegyzi: 

 

Igaz, hogy nem lett napirendre tűzve, és most is előfordulhat, hogy a módosítás nem 

kerül elfogadásra, de célszerűnek tartanám éppen az elmondott indokok miatt. 
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Leány Benjámin képviselő javasolja: 

 

A pedagógusok szolgálati lakásként kapják meg a lakást, és ha elmennek máshová 

költözzenek ki a lakásból. 

 

 

 

 

 

Valentovics István képviselő javasolja: 

 

Nem olyan egyszerű az, hogy valaki elmegy Majsáról és leadja a lakást. Gondolni 

kellene a majsai nyelvtanárokra is, ne csak mindig a vidékiek kerüljenek előtérbe. Így 

ezt a rendeletet pillanatnyilag jónak tartom. Majd ha jelzik az intézmények, hogy azért 

nem tudnak működni, mert nem kapnak a pedagógusaik lakást, akkor  térjünk vissza 

erre a témára.  

 

Nigrényi László képviselő visszamondja az általa korábban elmondottakat. 

 

Kiss Károly polgármester kéri, aki elfogadja a rendelet-tervezetet, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a lakások és helyiségek 

bérletéről, valamint a lakáshoz jutás támogatásáról szóló előterjesztést 16 szavazattal – 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és megalkotja az alábbi rendeletét: 

 

KISKUNMAJSA VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

…./2000. (………) Ktr. 

 

A LAKÁSOK ÉS HELYISÉGEK BÉRLETÉRŐL, VALAMINT A LAKÁSHOZ  

JUTÁS TÁMOGATÁSÁRÓL 

 

A képviselő-testület a lakások és helyiségek bérletére, valamint a lakáshoz jutás 

támogatásának feltételeire az 1993 évi LXXVIII. törvényben (továbbiakban: Ltv.) és a 

106/1988. (XII. 26.) Mt. számú rendeletben kapott felhatalmazás alapján a következő 

rendeletet alkotja: 

 

I. FEJEZET 

 

1. § 

 

/1/ A rendelet hatálya az Önkormányzat tulajdonában lévő lakásokra és helyiségeikre 

terjed ki. 

 

/2/ Az Önkormányzat hivatala nyilvántartást vezet az Önkormányzat tulajdonában lévő 

lakásokról. 

 

/3/ A bérbeadói jogokat a Polgármester gyakorolja. 
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2. § 

 

/1/ Önkormányzati tulajdonú lakás 

 

a) szociális rászorultság alapján 

b) nem szociális jelleggel, pályázat alapján, 

c) önkormányzat és a város érdeke alapján adható bérbe. 

 

A lakás megüresedésekor Kiskunmajsa város Önkormányzata dönt az újbóli bérbeadás 

jellegéről. 

 

/2/ Bérleti szerződés határozott időre, illetőleg valamely feltétel bekövetkezéséig 

ugyanazon személy, család részére csak egy alkalommal, legfeljebb 3 éves 

időtartamra köthető, de rendkívüli esetben 12 hónappal meghosszabbítható. 

 

/3/ A megüresedő és az Önkormányzat tulajdonába kerülő lakások minimum 40 %-át 4 

év átlagában a szociális rászorulóknak kell bérbe adni. 

 

3.§ 

 

/1/Szociális rászorultság alapján adható bérbe a lakás annak a személynek? 

 

a) akinek a családjában az egy főre eső jövedelem havonta nem haladja 

meg az öregségi nyugdíj legkisebb összegének 2,5-szeresét, 

b) forgalomképes ingatlan, valamint a szokásos mértékű felszerelési és 

berendezési tárgyakon felüli ingó vagyonának együttes értéke a 300.000,- 

Ft-ot nem lépi túl. 

 

/2/ A szociális rászorultság alapján történő bérbeadás esetén a lakás nagysága nem 

haladhatja meg az alábbi mértéket: 

 

amennyiben a közös háztartásban élők száma 

 

   1 – 3 fő  1 + félszoba 

   4 – 5 fő  2 + félszoba 

   6 – 8 fő  3 szoba 

 

/3/ Méltánylást érdemlő esetben a lakás nagyságára vonatkozó szabály 1 szoba 

nagysággal túlléphető. Ennek alkalmazására méltánylást érdemlő eset: 

 

a) fiatal házaspár esetén egy, még meg nem született gyermek 

figyelembe vétele, 

b) a családban élő fekvő beteg. 

 

/4/ A lakás értékesítésénél a bérlők esetében nem kell vizsgálni a lakás nagyságát. 

 

4.§ 

 

/1/ Aki szociális rászorultság alapján kíván lakást bérelni: 
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Annak a családnak létszámáról, és vagyoni helyzetéről igazolásokat és adatokat, 

illetőleg nyilatkozatokat tartalmazó kérelmet kell a Polgármesterhez benyújtani.  

 

/2/ A kérelemnek meg kell felelni a 3. § (l) bekezdésében foglalt feltételeknek, és a 

bérbe adandó lakás nagysága nem haladja meg a 3. § (2) bekezdésében foglaltakat. 

 

/3/ A szociális helyzet alapján történő bérbeadás esetén a bérlőt a képviselő-testület 

jelöli ki. 

 

 

 

5. § 

 

/1/ A megüresedett, nem szociális jelleggel bérbe adandó lakások jegyzékét – a 2. § (l) 

bekezdés c) pontja alapján juttatandó lakások kivételével – a Polgármester közzéteszi 

kifüggesztéssel a hirdetőtáblán és a helyi lapban. 

 

/2/ A pályázók nyilvános tárgyaláson tesznek bérleti ajánlatot a lakásbérletre, a bérleti 

díj előrefizetésének időtartamára. A tárgyalás időpontját és helyét a hirdetőtáblán és a 

helyi lapban kell meghirdetni. 

 

/3/ Nem szociális jelleggel bérbe adható lakásra az nyújthat be pályázatot, aki: 

 

a) nem rendelkezik beköltözhető lakástulajdonnal és jövedelmi viszonyai alapján 

nem jogosult szociális jellegű lakás bérletére, vagy 

b) lakástulajdona van a város területén kívül és vállalja, hogy lakásgondját 

lakásszerzéssel megoldja 3 éven belül. 

 

A b) pontban foglaltak esetén a szerződés maximum 3 évre szólhat. 

 

/4/ A pályázók közül a Polgármester a Képviselő-testület döntése alapján azzal köt 

szerződést, aki a (3) bekezdésben foglaltaknak megfelel 

 

6.§ 

 

Az Önkormányzat és a város érdeke alapján történő bérbeadás esetén a bérlőre a 

Polgármester tesz javaslatot és a Képviselő-testület dönt. 

 

A lakás bérleti díja megegyezik az önkormányzati lakások mindenkor érvényes 

lakbérével. 

 

7.§ 

 

Lakásba történő befogadás, albérletbe adás 

 

/1/ A bérbeadó a lakásba történő befogadáshoz a hozzájárulást nem tagadhatja meg, ha a 

befogadandó személy folyamatos gondozásra szoruló, Ptk. 685. § b) pontja szerinti 

közeli hozzátartozónak minősülő beteg, akinek gondozását a bérlő vagy házastársa 

végzi 
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/2/ Az önkormányzati tulajdonú lakásba történő befogadáshoz a bérlő a Ltv-ben foglalt 

kivételekkel a bérbeadó előzetes írásbeli hozzájárulását köteles kérni. 

 

8. § 

 

/1/ Az önkormányzati tulajdonú lakás egy részét annak bérlője a bérbeadó előzetes 

hozzájárulása alapján albérletbe adhatja abban az esetben, ha a lakás legalább 2 

szobás. 

Az albérleti szerződés érvényességéhez annak írásba foglalása szükséges. 

 

/2/ Ha a bérlő a lakást a bérbeadó hozzájárulása nélkül adja bérbe, ezzel megvalósítja a 

Ltv. 24. § (1) bek. b) pontjában szereplő felmondási okot. 

 

 

9.§ 

 

Lakásbérleti szerződés 

 

/1/ A lakásbérleti jogviszony a bérbeadó és a bérlő közötti szerződés megkötésével jön 

létre. 

 

/2/ A bérleti szerződés szövegét e rendelet melléklete tartalmazza. 

 

/3/ A Polgármester szabadon állapodhat meg a bérlővel a törvénybe és e rendeletben nem 

szabályozott kérdésekben. 

 

10.§ 

 

/1/ A bérlő köteles gondoskodni a lakás burkolatainak, ajtóinak, ablakainak és 

berendezéseinek karbantartásáról, felújításáról, cseréjéről. 

 

/2/ A bérlő a lakást köteles megfelelő állapotban tartani. Amennyiben a bérlő ezt tartósan 

nem teljesíti, a lakást rongálja, nem rendeltetésszerűen használja, magatartását 

felszólítás ellenére sem változtatja meg, úgy a bérbeadó felmondja a szerződést. 

 

/3/ A bérlő a bérleti jog megszűnésekor maga köteles a lakás megfelelő rendeltetésszerű 

használatra alkalmas állapotba hozásáról gondoskodni. 

 

/4/ Ha a bérlő a jogviszony megszűnésekor a lakást elhagyja és a (3) bekezdésben foglalt 

kötelességét nem teljesíti, úgy a bérbeadó felszólítja a teljesítésre. Ha a felszólítás 

eredménytelen, a bérbeadó végezteti el a munkákat és a költségek megtérítése a bérlőt 

terheli. 

 

11.§ 

 

/1/ A bérleti szerződés megkötésekor a felek megállapodnak, hogy a felújításra, 

komfortosításra, korszerűsítésre szoruló lakásnál a szükséges munkálatokat elvégzi a 

bérlő. Ha a költségeit igazolja, és azt a bérbeadó elfogadja, akkor a lakbérből 

kedvezményt kaphat a költségek mértékéig. 
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/2/ Ha a bérlő olyan munkát végez el, a bérbeadó tudtával és előzetes hozzájárulásával, 

ami a bérbeadót terheli a Tv. 10. § alapján, akkor a bérbeadó a számlákkal igazolt 

költség nagyságáig mérsékli a lakbért. 

 

/3/ Az (l) és (2) bekezdésben foglalt esetekben kötelező a megállapodás előzetes írásba 

foglalása, a várható költségek szakértői becslése, és a határidők rögzítése. 

 

/4/ Ha a bérlő az általa korszerűsített, felújított lakás bérleti jogviszonyát azelőtt szünteti 

meg, mielőtt a ráfordítás mértékét a lakbér kedvezmény kiegyenlítette volna, a 

hátralékos összeget bérbeadó készpénzben fizeti meg. 

 

 

 

 

 

12.§ 

 

A lakásbérleti jogviszony megszűnése 

 

/1/ A lakásbérleti szerződés megszűnése után a lakásban maradó személy az 

elhelyezéséről maga köteles gondoskodni kivéve, ha a bérleti jogot folytathatja. 

 

/2/ A Ltv. 31. § (3) bekezdésben foglalt elhelyezési kötelezettség esetén az elhelyezés 

szükséglakásba is történhet. 

 

13.§ 

 

A lakást jogcím nélkül használó a jogosult részére lakáshasználati díjat köteles fizetni, 

amely 6 hónapig a megállapított lakbérrel azonos összeg. 

 

/1/ Ha a lakásban lakó jogcím nélküli használó 6 hónap multán sem hagyja el a lakást, 

akkor a használati díj a következőképpen emelkedik: 

 

   7 – 8 hónapban a lakbér 125 %-a 

   9 –10 hónapban a lakbér 150 %-a 

   11-12 hónapban a lakbér 175 %-a 

 

Ezt követően pedig havonta emelkedik 25 %-kal a használati díj, de maximum 400 %-

ig. 

 

14.§ 

 

A Ltv. 23.§ (1) bek-ben foglalt lakásbérlet megszűnésekor a pénzbeli térítés mértéke – 

a bérbeadó és a bérlő megállapodása alapján – a megszűnéskor érvényes bérleti díj 

maximum 1 évre számolt összege, amelynek kifizetése a bérlő által történt lakás 

elhagyásakor egy összegben esedékes. 

 

15.§ 
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Önkormányzati tulajdonú lakás bérleti jogát csak másik önkormányzati lakásra lehet 

elcserélni. 

 

II. FEJEZET 

 

A HELYISÉGBÉRLET SZABÁLYAI 

 

16.§ 

 

/1/ a helyiségbérleti szerződés lejárta előtt, illetve a lejárt szerződés 

meghosszabbításának igénye nélkül megüresedett önkormányzati tulajdonú nem lakás 

céljára szolgáló helyiségek jegyzékét a Polgármester közzéteszi a hirdetőtáblán és a 

helyi lapban. 

 

/2/ Aki a helyiséget bérelni kívánja, az ajánlatot tesz nyilvános tárgyaláson a bérleti 

díjra. A nyilvános tárgyalás helyét, idejét, a részvétel esetleges feltételeit szintén az /1/ 

bekezdésben leírt módon kell nyilvánosságra hozni. 

 

/3/ Az ajánlat tevőknek írásba kell foglalni ajánlatukat, közülük a Polgármester azzal 

köt bérleti szerződést, akinek gazdaságilag legkedvezőbb az ajánlata. 

 

/4/ A bérbeadó kikötheti a helyiségben folytatható tevékenységet. 

 

17.§ 

 

/1/ Önkormányzati helyiség cseréjéhez, bérleti jogának átruházásához akkor járul hozzá 

a bérbeadó, ha 

 

a) a cserélő fél vállalja a bérlővel kötött szerződésben foglalt bérleti díj megfizetését, 

és a rögzített feltételek betartását, 

b) a cserélő fél azt a tevékenységet folytatja, amit a bérbeadó a pályázati felhívásban 

megjelölt. 

 

/2/ Ha bérlő nem kéri a bérbeadó hozzájárulását, ezzel súlyos felmondási okot 

szolgáltat. 

 

18.§ 

 

/1/ A helyiség albérletbe nem adható. E szabály megszegése felmondási okként vehető 

figyelembe. 

 

/2/ A helyiség használatára, visszaadására, felújítására, korszerűsítésére a lakásbérlet 

szabályait kell alkalmazni, az itt nem szabályozott esetek tekintetében. 

 

III. FEJEZET  

 

LAKÁSÉPÍTÉS, VÁSÁRLÁS, FELÚJÍTÁS SZOCIÁLIS TÁMOGATÁS 

 

19.§ 
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/1/ Szociális lakásépítési, vásárlási, felújítási támogatásban részesíthető, akinek  

 

a) a családjában az egy főre eső havi jövedelem nem haladja meg a mindenkori 

minimálbér összegét, 

b) beköltözhető lakástulajdona nincs (kivéve a felújítási támogatást igénylőt), 

c) lakásgondját saját lakás szerzésével, felújításával oldja meg, 

d) a megszerzendő, felújítandó lakás nagysága e rendelet 3. § (2) – (3) bekezdésében 

foglaltaknak megfelel. 

 

/2/ Támogatást lehet nyújtani lakóingatlan építéséhez, egyéb építési munkák 

végzéséhez, amihez az OTP kölcsönt nyújthat. 

 

/3/ A szociális támogatás történhet: 

 

- vissza nem térítendő, 

- kamatmentes visszatérítendő pénzbeli támogatással, és 

- kedvezményes telekjuttatással. 

 

A támogatások együttes összege nem haladhatja meg egy család esetén a 200.000,- Ft-

ot, a pénzbeni vissza nem térítendő támogatás pedig a 100.000,- Ft-ot, kivéve a 2000. 

évben belvízkárosodás miatt támogatottakat, akik 500.000,- Ft-ig terjedő és csak 

visszatérítendő támogatásban részesülhetnek. 
 

/4/ Nem nyújtható támogatás: 

 

a) önkormányzati tulajdonú lakás megvásárlásához, 

b) lakásépítés esetén a lakhatási engedély megszerzése után, 

c) felújítás esetén, ha a lakás állagromlását a karbantartás elmulasztása okozta. 

 

20.§ 

 

/1/ A szociális támogatás iránti kérelmeket a polgármesteri hivatal nyilvántartja. Az 

elbírálás előtt, környezet tanulmány elvégzése, a műszaki szakvélemény elkészülése 

után az Egészségügyi, Szociális Bizottság javaslatot tesz a támogatások juttatására. A 

javaslatot 15 napra ki kell függeszteni a hirdetőtáblára. A javaslatra érkező érdemi 

észrevételeket a bizottság kivizsgálhatja. 

 

/2/ A kérelmeket a Képviselő-testület bírálja el. Minden kérelemről határozattal dönt. 

Támogatottakkal a határozatban foglaltakkal összhangban a Polgármester külön 

megállapodást köt. 

 

/3/ A polgármesteri hivatal a szociális támogatást az egységes pénzalapból utalja ki. A 

visszafizetendő támogatások törlesztése az egységes pénzalapban kerül elszámolásra. 

 

/4/ A visszafizetendő támogatás visszafizetését a szerződés megkötésétől számított 25. 

hónap 15. napjával kell megkezdeni. 

 

/5/ A 2000. évi támogatási keret csak a belvízkárosultak segítésére használható fel. 

 

IV. FEJEZET 
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VEGYES ÉS ZÁRÓ RENDELKEZÉSEK 

 

21.§ 

 

/1/ A lakások bérletével kapcsolatban az állampolgárok személyi adataikról a következőket 

kötelesek az eljáró szervvel közölni? név, születési hely, időpont, anyja neve, állandó és 

tartózkodási helye. 

 

/2/ E rendelet kihirdetése napján lép hatályba, ezzel egyidejűleg Kiskunmajsa város 

Önkormányzatának 1/1994. (I. 31.) Ktr., a 19/1995. (XII. 5.) Ktr., valamint az 5/1996. 

(IV. 9.) Ktr., és a 33/1997. (XII. 5.) Ktr. hatályát veszti. 

 

A rendelet kihirdetéséről a Jegyző gondoskodik. 

 

 

 

 

 

4./ N a p i r e n d 

 

Építési Csoportvezető előterjesztései 

 

Előadó: Béres László csoportvezető 

 

/Előterjesztés írásban mellékelve / 

 

a) Vízi közművek további üzemeltetése 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, észrevételeiket mondják el: 

 

Faludi Tamás képviselő elmondja: 

 

Már többször említettem, hogy a Halasvíz Kft-ből Kiskunmajsának ki kell lépni. 

Lassan Kiskunhalas egyedül fogja eldönteni a víz- és szennyvíz árakat, nekünk 

semmi beleszólásunk nem lesz. A lakosság érdeket az kívánja, hogy saját kézbe 

vegyük az üzemeltetést. Gondolni kell arra is, hogy város fejlődni fog, ki fog épülni 

a szennyvíz és ipari üzemek jönnek létre. Gondolom mi is meg fogunk élni, mint 

ahogy a Kft. is. Módosító indítványom, hogy lépjünk ki a Kft-ből. 

 

Dósai Imre alpolgármester az alábbiakat mondja el: 

 

Két-három év óta, amikor a vízdíj meghatározásra kerül, akkor minden képviselő 

sokallja, hogy ennyit kell fizetni a fogyasztóknak. Az étvételnek egyszerre olyan 

méretű terhei lennének, amire az Önkormányzat nem képes. Az Építési Csoport 

bizottsági ülésen tájékoztatta a jelenlévőket, hogy milyen összegeket igényelne a 

gépekkel, alkatrészekkel, tartalék berendezéssel egy üzem ilyen színvonalú 

üzemeltetése. 
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A Bizottság javaslata nem épült be a határozati javaslatba, mely arról szól, hogy a 

létrehozandó szolgáltató cég eszköz állományának beszerzéséhez évente 3 millió 

forint kerüljön elkülönítésre a költségvetésben, hogy a kiválási szándék mellett 

biztosítva legyenek a feladathoz kapcsolódó feltételek. 

 

Ami elgondolkodtatóvá teszi a saját hatáskörbe vonást, a szennyvíz ellátottság kis 

százaléka. Ha sikerülne a szennyvizet bővíteni, akkor olyan mérvű szolgáltatás 

kellene, ami megalapozottá tenné. Nyilvánvaló ha helyi vállalkozásba kerülne 

jobban átláthatóbb lenne. Sokszor felmerült, hogy a fürdőt is a Kft. üzemelteti és 

termeli a veszteségét. Én több alkalommal jelen voltam a Kft. taggyűlésén, ahol 

tételes kimutatást tártak elénk a dolgokról. Azt is tudni kell, hogy nem a Kft 

általános működéséhez illeszkedik a majsai vízdíj meghatározása, hanem a majsai 

költségráfordítások arányában került  a vízdíj meghatározásra. Majsa az átvállalást 

egy évben nem tudja megoldani. Kellett volna már hozni egy olyan döntést, hogy 

fokozatosan készítsük fel a Városgazdálkodási Intézményt, hogy három év múlva 

képes legyen ezeket a szolgáltatások átvenni, és működtetni. 

 

 

Terbe Zoltán képviselő kérdezi: 

 

Faludi úr mondta, hogy lépjünk ki a Kft-ből. Ebben az esetben két dologról van szó, 

kiváljunk a Kft-ből, vagy a működtetést mással végeztessük? 

 

Faludi Tamás képviselő elmondja: 

 

A működtetést mindenképpen át kell venni, a kiválást pedig akkor ha megéri, és 

anyagilag meg tudjuk oldani. 

 

(1 képviselő távol van ) 

 

Mamlecz Benő Halasvíz Kft. ügyvezetője a következőket mondja el: 

 

Aki felveti ezt a témát mennyire van tisztában azzal, hogy az üzemeltetést mennyire 

lehetne még takarékosabban végezni? Az adott költséget az áramdíj és a bérek 

diktálják. Nagyon kevés az a része a költségelemeknek, melyek embertől vagy 

szervezettségtől függ. Mi 11 közművet üzemeltetünk és a fajlagos szakember 

szükséglet jobban ki van használva, mintha mindenki önállóan kialakít egy 

szakember gárdát. Egyre szigorúbb követelmények vannak, sűrűbben kell vizsgálni 

a vízminőségét. A Kft-nek abban rejlik bizonyos fokig az ereje, hogy van annyi 

tőkéje, hogy egy-egy váratlan meghibásodást nem az önkormányzatoknak kell 

zsebből fizetni, hanem azt mi felvállaljuk. 

 

Jónak tartanám, ha legalább egy bizottság belenézne a Kft. pénzügyi dolgaiba, hogy 

a költségek miből tevődnek össze és akkor talán más vélemény alakulna ki. 

Jelenleg a víz- és szennyvíz díjak az országban működő szervezetek között az 

utolsó harmadban vannak Kiskunmajsán. Ha ez rossz, el kell gondolkodni a 

dolgokon. Majsán olyan rossz a hálózatok műszaki állapota, hogy több milliót rá 

kellene költeni, hogy a kor követelményeinek megfelelő elzáró rendszerünk legyen, 

és esetleges meghibásodás esetén ne kelljen nagy területen lezárni a vizet. Sok 

minden meg kellene még oldani, de ebből a vízdíjból ennyire futja. 
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Kiss Károly polgármester elmondja, hogy módosító javaslat hangzott el arra 

vonatkozóan, hogy ne a Halasvíz Kft. üzemeltesse a majsai vízi közműveket. Aki 

ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

/5 igen szavazat, 10 tartózkodás / 

 

Faludi Tamás képviselő javasolja: 

 

Módosító javaslatom továbbá, hogy évente erre a célra 3 millió forint kerüljön 

elkülönítésre a költségvetésben. 

 

(1 képviselő megérkezik ) 

 

 

 

 

 

Dr. Csávolszki László jegyző a következőket mondja el: 

 

Mindenki ismeri, hogy milyen anyagi helyzetben van a város. Amikor egy konkrét 

anyagi kötelezettséget vállalunk, szükséges a Költségvetési Bizottság állásfoglalása 

is. Az más dolog amikor év végén arról döntünk és javasoljuk, hogy a következő 

évi költségvetési tervezetbe több minden kerüljön bele. Most nem arról van szó, 

hogy a 3 milliót állítsuk be a jövő évi költségvetési tervjavaslatba, hanem azt a 

szándékát fogalmazza meg az Önkormányzat, hogy évente 3 milliót állítson be. 

Amikor elkezdjük, nem tudjuk milyen kondícióban ér bennünket, tudjuk-e a 

határozatunkat teljesíteni vagy újra kell gondolni. 

Először azt kell eldönteni, hogy melyik évtől kezdjük el a 3 milliót félretenni, és 

mivel konkrét kötelezettség vállalásunk van, a Költségvetési Bizottságnak is állást 

kell foglalni, mert ha ebben az évben indulunk tudni kell, honnan teremtjük elő a 

pénzt. 

 

Faludi Tamás képviselő jelzi, hogy visszavonja indítványát, és kéri, hogy 

Költségvetési Bizottság alakítsa ki állásfoglalását. 

 

Kiss Károly polgármester a napirend lezárásaként elmondja: 

 

A javaslatnak megfelelően a Költségvetési Bizottság alakítsa ki állásfoglalását, 

hogy az esetlegesen átvételre kerülő közmű üzemeltetésre a 3 millió forintot melyik 

évtől kezdődően biztosítsuk a költségvetésben, és honnan teremtsük elő. Aki ezzel 

egyetért, és elfogadja az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a vízi közművek további 

üzemeltetéséről szóló előterjesztést 12 szavazattal – 3 ellenszavazattal, l tartózkodás 

mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

90/2000. sz. határozat 
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Vízi közművek további üzemeltetése 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete Kiskunmajsa 

város területén a víz- és csatorna közüzemi szolgáltatást továbbra is a 

Kiskunhalasi Halasvíz Kft-vel kívánja biztosítani., 

Megbízza a Költségvetési Bizottságot, hogy a vitában elhangzottakra 

figyelemmel alakítsa ki állásfoglalását a vízi közművek további 

üzemeltetését illetően.  

 

Felelős: Kiss Károly polgármester az értesítésért 

Határidő: 2000. október 30. 

 

b) Szik utca és Bánya utcában vízvezeték kiépítése 
Béres László csoportvezető elmondja: 

 

A határozati javaslat módosításra szorul a következőképpen: az ivóvíz hálózat 

kiépítése nem a fejlesztési alap terhére történik, hanem „a vízi közmű felújítási 

keret terhére abban az esetben, ha a lakók a 23.000,- Ft/ingatlan hozzájárulást 

befizetik”. 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, észrevételeiket mondják el. 

 

Az előterjesztéssel kapcsolatos kérdés, észrevétel nincs. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Szik és Bánya utcákban 

vízvezeték kiépítéséről szóló előterjesztést 16 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

91/2000. sz. határozat 

 

Szik utca és Bánya utcában 

vízvezeték kiépítése 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szik 

utcában és a Bánya utcában kiépíti az ivóvízhálózatot a vízi közmű 

felújítási keret terhére abban az esetben ha a lakók a 23.000,- Ft/ingatlan 

hozzájárulást befizetik. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2001. augusztus 30. 

 

c) Kun Metál Bróker Kft területvásárlási kérelme 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 
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Az előterjesztéssel kapcsolatos kérdés, észrevétel nincs. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Kun Metál Bróker Kft. 

területvásárlási kérelméről szóló előterjesztést 16 szavazattal – ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

92/2000. sz. határozat 

Kun Metál Bróker Kft. területvásárlási kérelme 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Kun Metál 

Bróker Kereskedelmi, Feldolgozó és Szolgáltató Kft Kiskunmajsa, 

Csontos Károly u. 99. sz. részére értékesít a 3172/5 hrsz-ú ingatlanából 

kb. 3440 m
2 

területet, 200,- Ft/m
2
-es egységáron.. 

A telekkialakítási vázrajz készítésének, valamint az adás-vételi szerződés 

megkötésének a költsége a vevőt terheli.  

Az adás-vételi szerződés megkötésével a képviselő-testület a 

Polgármestert bízza meg. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2000. június 30. 

 

d) Szociális telkek kialakítására pályázat benyújtása 

 

Béres László csoportvezető kiegészítésként elmondja, hogy a telkek kialakításának 

fedezete a hitelkeret. 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos képviselő elmondja: 

 

A Költségvetési Bizottság is támogatja a telekkialakítást. 

 

Polgármester kéri a jelenlévőket, aki elfogadja az előterjesztést, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a szociális telek kialakításról 

szóló előterjesztést 12 szavazattal – 3 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és 

meghozza az alábbi határozatot: 

 

93/2000. sz. határozat 

 

Szociális telkek kialakítására pályázat 

benyújtása 

 

H a t á r o z a t 
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Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Kinizsi utca 

végén szociális telkeket alakít ki.  

A telek kialakításhoz szükséges villanyhálózat és vízvezeték kiépítésére, 

valamint útfeltöltésre pályázatot nyújt be a Területfejlesztési Tanácshoz, 

melyhez 30 %-os (887.305,- Ft) saját erőt biztosít a hitelkeret terhére. 

 

A telkek földhivatali kiméretésének költségeihez az Önkormányzat 

100.000,- Ft összeget biztosít. 

Megbízza a Polgármestert a pályázat benyújtásával. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2000. május 22. 

 

 

 

 

e) Önkormányzat által benyújtandó pályázatokhoz szükséges 

pályázati díj biztosítása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos képviselő elmondja: 

 

A Költségvetési Bizottság is javasolja a 7 ezrelék biztosítását. 

 

Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester kéri, aki elfogadja az előterjesztést, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az Önkormányzat által 

benyújtandó pályázatokhoz szükséges pályázati díj biztosításáról szóló előterjesztést 12 

szavazattal – 4 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 

határozatot: 

 

94/2000. sz. határozat 

 

Önkormányzat által benyújtandó pályázatokhoz 

szükséges pályázati díj biztosítása 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

Területfejlesztési Tanácshoz benyújtandó pályázatokhoz 413.725 forint 

(7 ezrelék) összeget biztosít pályázati díj befizetésének céljára a 

hitelkeret terhére. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2000. május 22. 

 

f) Útépítési sorrend meghatározása 
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

 

Leiz Sándor képviselő megjegyzi: 

 

Az Önkormányzatnak van egy olyan határozata, hogy azokat az utcákat részesítsük 

előnybe, ahol a szennyvíz hálózat már elkészült. Ebben az esetben módosítani kell a 

korábbi határozatunkat. 

 

Dósai Imre alpolgármester elmondja: 

 

A szennyvizes kötöttség azt jelentette, hogy ahol az út mellett elfér a csatorna, ott is 

lehet hamarabb kövesutat építeni. Véleményem szerint az említett utcákban elfér az út 

mellett a szennyvíz. A szempont az volt, hogy ezek az utcák télen a belvizes időszakban 

teljesen járhatatlanok voltak, és ezen túl is azok lesznek. 

 

Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

 

Ez az útépítési sorrend azt mutatja, hogy a pénzügyi forrásokhoz való hozzájutás 

ütemében ebben a sorrendben végezzük a munkát. Ez egy szakmailag felállított sorrend, 

ami azt mutatja, hogy lakosság és a közlekedés szempontjából melyiket kövezzük 

előbb. Azt még nem lehet tudni, hogy hány cikluson keresztül tudjuk megvalósítani, 

mert függ a pénzügyi forrásból, és a támogatási rendszertől is. 

 

A szennyvíz fejlődése megállt egyenlőre Kiskunmajsán, mert nem találtunk olyan 

forrást, ami belátható időn belül lehetőséget nyújtana arra, hogy folytassuk. Ha a 

szennyvíz  gátja annak, hogy utcákat kövezzünk, elsősorban olyan utcákat kell előtérbe 

helyezni, melyeknek kövezése szakmailag indokolt. Van  olyan utca, amely nem felel 

meg egyik kritériumnak sem, mégis szükséges kikövezni. 

 

Valentovics István képviselő javasolja: 

 

Ezt a 11 utcát rövid időn belül képtelenség kikövezni. Meg kellene mondani az 

embereknek, hogy évente hány utcát tudunk megépíteni, de az biztos legyen. 

 

Faludi Tamás képviselő hozzáfűzi: 

 

Módosító javaslatom, hogy a II. ütemben a Kossuth utca kerüljön az első helyre olyan 

érv alapján, hogy a város központjából már csak ez az egy sáros utca vezet ki. 

 

Kiss Endre képviselő megjegyzi: 

 

A bizottság ezt a sorrendet próbálta felállítani, mely sok vitát váltott ki. Ez a lista nem 

sorrendet jelent, hanem ezek közül lehet választani, amikor elkezdődik a munka. 

 

Faludi Tamás képviselő leszögezi: 
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Most kell tisztázni, hogy ez a sorrend kövezési sorrend-e? Tehát az elhangzottak alapján 

úgy érzékelem, hogy nem sorrend, hanem előterjesztésre került két ütem, és majd vita 

alapján eldöntjük, melyik legyen az első, és így tovább. 

 

Béres László csoportvezető elmondja: 

 

A második ütemben egyenrangú utcák szerepelnek, és a képviselő-testület eldönti, hogy 

milyen sorrendben kerüljenek kiépítésre. 

 

Valentovics István képviselő elmondja: 

 

Pályázni csak azokkal az utcákkal lehet, amelyeknek tervei vannak. El tudom képzelni, 

hogy a Mátyás király utcának terve sincs. Én nagyon szeretném, ha évente minél több 

utca kövezésre kerülne. 

 

Mivel több hozzászólás nincs, Polgármester javasolja, hogy a sorrend helyett „az alábbi 

ütemeket” kifejezést rögzítsük. Aki ezzel együtt elfogadja, az előterjesztést, 

kézfeltartással szavazzon 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete az útépítési ütemek 

meghatározásáról szóló előterjesztést 16 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 

 

95/2000. sz. határozat 

 

Útépítési ütemek meghatározása 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a földutak 

burkolására az alábbi ütemeket állapítja meg. 

 

I. ütem: Akácfa utca – Kinizsi utca, 

  Kuksós utca, 

  Lajosváros utca, 

 

II. ütem: Mátyás király utca, 

  Arany János utca, 

  Kossuth utca, 

  Széktósor utca 

  Botond utca, 

  Öregszőlősor utca 

  Aradi utca folytatása. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2001. december 31. 

 

g) Lakossági járdaépítések támogatása 
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos képviselő a következőket mondja el: 

 

A Költségvetési Bizottság kérte, hogy ez a téma a mai ülésen ne kerüljön tárgyalásra, 

ugyanis később többet tudunk a benyújtott pályázatainkról, hogy milyen plussz 

forrásokhoz juthat az Önkormányzat, és annak ismeretében döntenénk a 

járdaépítésekről. Így a Bizottság nem is foglalt állást. 

 

Feró Sándor alpolgármester javasolja: 

 

Kérem, hogy a Fő u. 83. és 85 számú ingatlanok előtti járdaépítés támogatásáról is a 

soron következő testületi ülésen döntsünk. 

 

 

Kiss Károly polgármester végezetül elmondja: 

 

Kérem a képviselő-testületet, aki egyetért azzal, hogy a soron következő ülésre 

halasszuk el a járdaépítés tárgyalását, beleértve a Fő u. 83., 85. számú ingatlanok előttit 

is, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város  Önkormányzatának képviselő-testülete a lakossági járdaépítések 

támogatásáról szóló előterjesztést a javaslatoknak megfelelően 16 szavazattal – 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

96/2000. sz. határozat 

 

Lakossági járdaépítések meghatározása 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a 

Költségvetési Bizottság Elnökének javaslata alapján egyetért azzal, hogy 

a soron következő testületi ülésre készüljön előterjesztés a lakossági 

járdaépítések támogatásáról. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester az érintettek értesítéséért 

Határidő: 2000. június 14. 

 

h) Kürtösi József kérelme 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 

 

Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

 

Egy vállalkozó egy utcában közvilágítást létesített, amit az Önkormányzatnak kellett 

volna megtenni. Azon az utcán nagyon sokan járnak tanyákra, diszkóhoz a fiatalok, 

ezért kell, hogy érdekelje ez a dolog az Önkormányzatot. 
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Csomor Lajos képviselő a következőket mondja el: 

 

A vállalkozóval végig néztük a területet és arról van szó, hogy a kiserdőben lévő 

transzformátor állomásnál mérő nélkül bárki vételezhetett áramot különböző 

rendezvények alkalmával. A Démász ennek az illegális fogyasztásnak korlátot kíván 

szabni, és egy közvilágítási mérő felszerelését szorgalmazza. Ehhez kapcsolódik az út 

közvilágítása is. A Démász nem engedélyez semmiféle rákötést. Eddig a fogyasztásért 

senki nem fizetett. Azt mondta a vállalkozó, hogy az áramdíjat vállalja, a mérő 

felszerelés költségeit pedig vállalja az Önkormányzat. 

 

Béres László építési csoportvezető hozzáfűzi: 

 

A vállalkozó felszereltette az a mérőórát, ami a világításhoz szolgál, és azt kéri, hogy az 

órát vegye át az Önkormányzat és fizesse a díjat. 

 

Csomor Lajos képviselő javasolja: 

 

Nem látunk tisztán az ügyben, ezt pontosítani kell, hogy mi történt valójában és a soron 

következő testületi ülésen majd tárgyalunk róla. 

 

Kiss Károly polgármester végezetül elmondja: 

 

A Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság foglalkozzon a témával és a tisztázás 

után ismételten terjessze a képviselő-testület elé. 

 

Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete Kürtösi József kérelméről szóló 

előterjesztést a javaslatnak megfelelőn 16 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

– elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 

 

97/2000. sz. határozat 

 

Kürtösi József kérelme 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete megbízza a 

Polgármesteri Hivatalt, hogy a soron következő testületi ülésre a 

körülmények tisztázása után terjessze elő javaslatát az előterjesztésben 

szereplő témával kapcsolatosan. Az előterjesztést a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság véleményezze. 

Felelős: Kiss Endre bizottsági elnök 

Határidő: 2000. június 14. 

 

i) Csengelei út építésére pályázat benyújtása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

észrevételeiket mondják el. 
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Kérdés, észrevétel nincs. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Csengelei út építéséről szóló 

előterjesztést 14 szavazattal – 1 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és 

meghozza az alábbi határozatot: 

 

Csengelei út építésére pályázat 

benyújtása 

 

H a t á r o z a t 

 

98/2000. sz. határozat 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Csengelei út 

építésére pályázatot nyújt be. 

 

Az út építési engedélyének megszerzésére, közmű egyeztetésre, valamint 

a saját erő fedezetére 30 millió forintot biztosít, melynek fedezete a 

hitelkeret. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 

Határidő: 2000. június 30. 

 

j) Elek János kérelme parkoló kialakítására 

 

Béres László csoportvezető az alábbi kiegészítést teszi: 

 

A határozati javaslat kerüljön kiegészítésre azzal, hogy ……részére „tulajdonosként” 

engedélyezi……. 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy véleményüket, javaslataikat mondják el. 

 

Dr. Szabó Lajos képviselő kérdezi: 

 

A Rákóczi utcának melyik részéről van szó? 

 

Béres László csoportvezető elmondja: 

 

Hanga Lajos házával egyvonalban van a terület a Rákóczi utcán. 

 

Dósai Imre alpolgármester elmondja: 

 

A parkoló az utca és az úttest között fog elhelyezkedni. 

 

Leiz Sándor képviselő felveti: 

 

A közlekedés biztonságát megvizsgálták-e a területnek? Ugyanis az Árpád utca vonala 

nem egyezik meg a Rákóczi utca vonalával. Igazít ez valamit a két utca törésvonalán? 
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Kiss Endre képviselő a következőket mondja el: 

 

Megnéztük a helyszínt, ahol véleményünk szerint kialakítható a parkoló. Rendelet írja 

elő, hogy aki élelmiszer boltot nyit minimum 8 parkolóhelyet kell kialakítani. Az első 

elképzelés az volt, hogy a Botond utca sarkán lévő üres telken építse meg a parkollót, de 

ezzel nem értett egyet a távolság miatt. A Rákóczi utcai részen úgy ki tud tolatni a 

parkolóból a gépkocsi, hogy nem érinti az úttestet. Ezt a parkolót meg kell terveztetni, 

hatóságokkal engedélyeztetni és ha ez megtörténik, az Önkormányzat elvi hozzájárulást 

ad. 

 

A két utca vonalán semmit nem változtat a parkoló, mert csak a szegély lesz elbontva. 

 

Leiz Sándor képviselő megjegyzi: 

 

Nincs szintbe a két utca, nem egyenes a vonal, amelynek elsőbbsége van. Ha már 

engedélyezünk egy parkolót, miért nem hozzuk szintbe a Árpád utcát. Ha ez így marad, 

ugyanaz a veszélyhelyzet alakul ki, mint a „NOÉ” előtt. 

 

Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

 

Ez a parkoló nem közvetlen a kereszteződésben kerül kialakításra, hanem attól 11 m-re, 

így az út nyomvonalát nem befolyásolhatja. Egyébként a nyomvonal kiegyenesítése 

nem a vállalkozó feladata. 

 

Dósai Imre alpolgármester hozzáfűzi: 

 

Leiz úr azt javasolja, hogy a Rákóczi utca elején szélesítésre adjunk lehetőséget de 

kérdés, hogy van-e rá pénzünk. A parkoló kialakítása viszont nem a mi költségünk. 

 

A vitát lezárva Polgármester kéri a képviselő-testületet, aki egyetért a határozati 

javaslattal – a kiegészítéssel együtt – kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete Elek János kérelméről szóló 

előterjesztés 16 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza 

az alábbi határozatot: 

 

99/2000. sz. határozat 

 

Elek János kérelme parkoló kialakítására 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete Elek János 

részére tulajdonosként engedélyezi a Rákóczi utca elején 8 db parkoló 

kialakítását, az Iskola utca és Árpád utca sarkán létesítendő ÁBC-hez. 

 

A parkoló megépítése engedélyezett terv szerint történhet. 

 

Felelős: Kiss K ároly polgármester 

Határidő: 2000. július 31. 
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k) Kisebbségi Önkormányzat felújítási kérelme 

 

Előadó: Kolompár Orbán képviselő 

 

(Szóbeli előterjesztés ) 

 

Kolompár Orbán képviselő a következőket mondja el: 

 

A közelmúltban a Polgármesteri Hivatal szakemberével megnézettem a Fő u. 130. szám 

alatti Közösségi Házat, melynek a végfala életveszélyes. A helyszíni szemle után a 

hatóság megállapította, hogy a Közösségi Ház tető- és mennyezet rendszere is 

életveszélyes ezért nem került a bizottság elé. Ez egy társasház , ahol egyik tulajdonos a 

Kisebbségi Önkormányzat, Tóth Zsuzsanna és a települési önkormányzatnak van két 

helyisége, amit jelenleg a Kisebbségi Önkormányzat használ irodának. A Kisebbségi 

Önkormányzat elvi hozzájárulási nyilatkozatot kér, hogy a települési önkormányzat 

tulajdonában lévő két irodát a Területfejlesztési Tanácshoz benyújtandó pályázat útján  

 

 

 

elnyert pénzből felújíthassa. Ehhez nem kérünk semmiféle anyagi hozzájárulást, a 

szükséges saját erőt a Kisebbségi Önkormányzat biztosítja. A pályázat benyújtása a 

CÉDA keretében történne. 

 

Valentovics István képviselő kérdezi: 

 

 

Az Önkormányzat arra az épületre 3,7 millió forintot költött. Miért nem derült ki akkor, 

hogy meg van roppanva a tető? 

 

Kolompár Orbán képviselő elmondja: 

 

3 milliót az Áfésztől való megvásárlásra fizettük ki. 700 ezer forint a leválasztásra, 

iroda, vizesblokk kialakítására került kifizetésre. A tető már akkor is meg volt hajolva, 

de azóta eltelt 4 év, és közel 100 éves az épület. Amikor ezt az épületet az 

Önkormányzat eladta az Áfésznak, utána senki nem költött rá. 

 

Valentovics István képviselő kérdezi: 

 

Kinek a tulajdona ma a Közösségi Ház? 

 

Dr. Csávolszki László jegyző a következőket mondja el: 

 

 

A Kisebbségi Önkormányzat pályázaton nyert pénzt, amiből megvásárolta az Áfésztől a 

tulajdonában lévő épületet. Az Önkormányzatnak volt ott két helyisége, melyeket orvosi 

rendelőként és váróként hasznosítottunk. Ezek ma is a tulajdonunkban vannak, de 

használatra átadtuk a Kisebbségi Önkormányzatnak. Most azt kérik, hogy az 

Önkormányzat tulajdonát is felújíthassák. 
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Valentovics István képviselő kérdezi: 

 

Van-e a Területfejlesztési Tanácsnál ezen kívül pályázatunk, és ha van, mennyire fogja 

befolyásolni ez? 

 

Feró Sándor alpolgármester elmondja: 

 

Biztos, hogy befolyásolni fogja a miénket ez a pályázat, de az épületet fel kell újítani. 

Ismerve Orbán lobbyzó képességét, nyerni is fog a pályázat. Az is biztos, hogy 

elsőbbséget fog élvezni a Közösségi Ház.  

 

Kolompár Orbán képviselő a következőket mondja el: 

 

Nem kell, hogy téma legyen most, hogy érinti-e az Önkormányzat által beadott  

 

 

 

 

 

 

pályázatokat ez a pályázat, mert ez lobbyzás kérdése. Azért kell felújítani az 

Önkormányzat tulajdonát is, mert a födémszerkezet ugyanaz. Nem értem az Önök 

logikáját, hogy mi  egy fillér nélkül fel akarjuk újítani az Önkormányzat tulajdonát is, és 

ehhez nem akarnak hozzájárulni.  

 

 

Valentovics István képviselő megjegyzi: 

 

Ha ilyen életveszélyes az épület azonnal meg kell szüntetni a működését. Ezzel az 

alpolgármester úrnak kellene foglalkozni.  

 

A vitát lezárva Polgármester kéri a jelenlévőket, aki egyetért a Fő u. 130. számú 

ingatlanban lévő önkormányzati tulajdonú két irodahelyiség felújításával, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete a Kisebbségi Önkormányzat 

felújítási kérelméről szóló előterjesztést 15 szavazattal – 1 ellenszavazattal, tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot: 

 

 

100/2000. sz. határozat 

 

Kisebbségi Önkormányzat 

 

felújítási kérelme 

 

H a t á r o z a t 
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Kiskunmajsa város Önkormányzatának képviselő-testülete hozzájárul 

ahhoz, hogy a Fő u. 130. szám alatti Közösségi Házként működő 

épületben lévő két önkormányzati tulajdonú irodahelyiséget a Kisebbségi 

Önkormányzat pályázaton elnyert pénzből és saját önerejéből 

felújíthassa. A konkrét munkák kérdésében az önkormányzati tulajdon 

képviselőjével egyeztetni szükséges. 

 

 

Felelős: Dr. Csávolszki László jegyző 

az érintett értesítésére 

 

Határidő: 2000. május 31. 

 

 

 

 

 l) Ipari Park-ban lévő ingatlan tulajdonjogának megszerzése 

 

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző  a következőket mondja el. 

 

Több képviselő részt vett azon a  Költségvetési Bizottsági ülésen, ahol az ipari park 

témája részletesen megtárgyalásra került. Az ipari park nem csak annyit jelent az 

önkormányzat számára, fontos beruházás és egy jelentős összegű pénzkiadás, hanem 

egyben a városnak üzleti, vállalkozási döntése.  

 

Egyik lényeges kérdés, az ipari parkról hogyan vélekedjünk, folytassuk-e, pénzt 

áldozzunk-e rá. Esetleg az ipari parktól van-e jobb ötlet, így merült fel az 

idegenforgalom. Érzékeljük, látjuk, hogy  a városban milyen erős foglalkoztatási 

gond van, amin megpróbálunk segíteni. Kétségtelen elég korlátolt, behatárolt az 

önkormányzat lehetősége. Ebbe a gondolatba illeszkedik bele az ipari park. Az állam 

jelentős mértékben támogatja, hogy ipari parkot hozzunk létre, ahol különböző 

vállalkozásoknak tudnánk feltételt, letelepedési lehetőséget biztosítani. Ezáltal 

munkalehetőségek alakulnának ki, csökkenne a segélyekre fordított kiadásunk, 

emelkedne a különböző adóbevételünk. Mintegy 100 millió forintot igényel az ipari 

parkba való beinvesztálás, aminek durván 50 százalékát kapnánk támogatásként, és 

50 százalékát kellene saját pénzből előteremteni, melynek 15 százalékára bizonyos 

konstrukcióban kamatmentes hitelt is kaphatnánk. Az idegenforgalom fejlesztésére 

sajnos nincs ilyen jellegű állami támogatás. 

 

Különböző helyeken történt információ gyűjtés során több kedvező és kedvezőtlen 

tájékoztatáshoz jutottunk. A kedvezőtlen információk közé tartozik, hogy a 

megyében is vannak olyan ipari parkok, melyeknek benépesítése gondot okoz. 

Továbbá a kormány kiemelten kívánja támogatni az északi iparvidéket, Szabolcsot  

és Nyírséget, ami azt jelenti, hogy a múlti cégeket igyekszik abba a térségbe 

betelepíteni. Ami kedvező számunkra az autópálya közelsége. Próbálunk újabb 

lehetőséget megteremteni az ipari parkban, – nem ezt a hagyományost – így is 

hirdetjük meg különböző nemzetközi szervezeteknél. 
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Az ipari parkok megvalósításának támogatása nem lesz örök, ipari területre 

mindenképpen szüksége van a városnak. Az ipari parkok létrehozása nem csak az 

önkormányzatok felelőssége, hanem az államé is, mivel egy programot elindított, 

támogatott, ennek megvalósítása nem csak a mi érdekünk. Ebben benne van az is, 

amennyiben nem tudunk határidőre a feltételeknek megfelelni, abban az esetben 

vissza kell fizetni a kapott állami támogatást. 

 

Azzal kell most számolnunk, hogy a pályázathoz nekünk olyan terv szükséges, 

amivel pályázni tudunk. Továbbá egy szervezet tudna számunkra adni koncepciót, 

100.000 forintért, ami a tervező részére lenne hasznos. Javasolom, mindenki 

gondolja át, mivel hosszú távra meg fogja határozni a város jövőjét az, hogy lesz-e 

ipari park vagy sem. Ha nem csinálunk semmit, – meg sem kíséreljük – akkor az 

emberek azt fogják látni, hogy a város vezetése nem tud, nem képes valamilyen 

irányba elindulni.  

 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

A jövőbe nézés reményével és egy kisebb kockázat vállalásával az én javaslatom a 

következő. Határozzuk el, továbblépünk a kibővített ipari park funkciója irányába. 

Rendeljük meg a szervezettől 100.000 forintért a koncepciót, ami a szélesebb 

lehetőségek gondolatát tartalmazza. Tegyünk vételi ajánlatot a 7000 négyzetméteres 

földterület megvásárlására. Erre vonatkozóan javasolom a 100,- Ft/négyzetméteres 

vételi ajánlatot. Amennyiben így megtörténik a szerződéskötés, akkor megszerezzük 

a tulajdoni jogot, ha ez nem valósul meg, akkor a kisajátítás irányába kell megtenni a 

szükséges lépéseket.  

 

Induljunk el a tervező felé, rendeljük meg azt a tervet, ami a pályázat benyújtásához 

kell, azzal hogy a tervező használja fel a munkája során azt a koncepciót, ami 

100.000 forintért megvásárlásra kerül. A tervező legyen arra figyelemmel, oly 

mértékig menjen most bele a tervezésbe, ami kiindulót jelentene, és amire a 100 

millió forint elegendő. 

 

Véleményem szerint a tervezésre, a programra és a terület megvásárlására 3 millió 

forint elegendő. Eddig az önkormányzatnak kb. 7 millió forintos költsége merült fel, 

tehát összesen 10 millió forintos kiadás jelentkezne. 

 

A pályázatot augusztus 31-ig kell beadni, ha nyerünk, és mindazt megkapjuk, amire 

számítunk, abban az esetben jövőre tudunk indulni. Amennyiben mindent 

megnyerünk, és mégis rájövünk időközben, állom az, hogy mi ezt megvalósítsuk, 

akkor maximum 10 millió forintot bukunk, de nem kell továbbfolytatnunk.  

 

Én most a továbblépést javasolom. Ehhez szükséges, hogy 3 millió forint 

biztosításáról döntsön a képviselő-testület, mely tartalmazza: vételi ajánlatot tegyünk 

a földterületre, a program megvásárlásra kerüljön, a tervezővel tárgyalást 

folytassunk. A következő testületi ülésre pedig a pályázat benyújtásával kapcsolatos 

konkrét határozati javaslatot hozzuk. 
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Kiss Károly polgármester a következőket mondja: 

 

Kérem a képviselőket, aki egyetért a Jegyző úr összefoglalójában kért  3 millió forint 

biztosításával a megjelölt célokra, feladatokra, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ipari parkban lévő ingatlan 

tulajdonjogának megszerzéséről szóló előterjesztést a kiegészítésekkel együtt  13 

szavazattal – 3 ellenszavazattal és 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi 

határozatát. 

 

 

 

 

 

 

 

101/2000. sz. határozat 

 

Ipari park megvalósításáról, 

ingatlan tulajdonjogának 

megszerzéséről 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

ipari park megvalósítása érdekében további intézkedéseket kell tenni. Ezért 

szükségesnek tartja, hogy a módosított ez évi Költségvetési rendeletben szereplő 

keret terhére, 3 millió forintos összeghatáron belül, megrendelésre kerüljön az ipari 

park építéséhez benyújtandó, pályázathoz szükséges engedélyezési 

tervdokumentáció. Valamint 100.000 forintos költséggel olyan koncepció kerüljön 

elkészítésre, amely a hagyományos ipari parktól szélesebb skálán tárja fel az ipari 

park tervezőjének feladatait. 

 

 E tervezőmunkára legalább három tervezőt kérjen fel a  Polgármester, és a 

legkedvezőbb ajánlatot - a rendelkezésre álló pénzügyi keret és a várható 

teljesítmény figyelembe vételével - fogadja el. 

 

 Az Önkormányzat vételi ajánlatot tesz az ipari park első ütemeként figyelembe vett 

területen belül, magántulajdonú ingatlan megvásárlására, 100,- 

Ft/négyzetméterenkénti vételi áron. Szükséges továbbá a terület belterületbe 

vonása, melynek költsége 300.000 forint, valamint a kiméretés költsége 100.000 

forint értékben. 

 

 A fentiekkel összhangban álló feladatok végrehajtására a  Polgármester és a Jegyző 

kap felhatalmazást. 

 

 Felelős : Kiss Károly polgármester, 

                Dr. Csávolszki László jegyző, 
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 Határidő:2000. május 30.koncepció megrendelésére, és a vásárlási ajánlat közlésére 

                2000. augusztus 20. a pályázathoz szükséges terv elkészítésre 

 

 

5./ Belházy és Társa Bt számlázási ügye a SAPARD programmal kapcsolatosan 

 

 Előadó: Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

 /Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke kiegészítésként elmondja: 

 

A bizottság ki tudta volna alakítani az állásfoglalását, de úgy gondolta nem ez a 

feladata, hanem a tények vizsgálata. Ennek eleget tettünk, a tények ismeretében kérjük a 

képviselő-testületet, hogy a véleményét az üggyel kapcsolatosan alakítsa ki. 

 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Faludi Tamás képviselő elmondja: 

 

Többet vártam a bizottságtól, nem tényfeltárást, hanem határozati javaslatot. Továbbra 

sem tudjuk azt, milyen testületi határozat alapján lett a szerződés megkötve, kik voltak a 

közreműködő szakértők. 

 

Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke mondja: 

 

A bizottság megállapította, testületi döntés nem volt a tekintetben, hogy az 

önkormányzat kivel kössön megbízási szerződést. A megállapodást a  Polgármester úr 

írta alá. Azoknak a szakértőknek a neve nem merült fel, akik közreműködtek a pályázat 

elkészítésében. 

 

Terbe Zoltán képviselő közli: 

 

A bizottsági ülésen elhangzott a szakértők neve, az Új Kun-Majsa újság is lehozta és a 

Majsa Rádióban is ismertették. Ezek a következők: idegenforgalom területéről Szikora 

Gyula, ökológiai kérdésekben Dr. Kozma Hubáné, gazdasági kérdésekben Felföldi 

László, agrár kérdésekben Dósai Imre, valamint mind a három településről egy-egy főt 

delegáltak, akik általában a falugazdászok voltak. 

 

Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

 

Minden résztvevőnek elismerem a szaktudását, de én úgy gondolom a SAPARD 

program készítéséhez magasabb szintű szakembereket kellett volna felkérni. 

 

Csomor Lajos képviselő hozzáfűzi: 
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Javasoltuk Dr. Király László professzor urat, hogy részt vegyen e munkában, kérdezem 

mikor fog bekapcsolódni?  

 

Terbe Zoltán képviselő válaszolja: 

 

Tegnap voltam Dr. Király Lászlónál egyeztetni a feladatokat. Kértem, a kiegészített 

program tervezetet a szakértők elé vigye, hogy átdolgozásra kerüljön a SAPARD 

pályázati igényeknek megfelelően, és majd ez az anyag kerül a képviselő-testület elé.  

A helyzetfeltárási munkák során nem volt célszerű külső szakemberek bevonása.  

 

Csomor Lajos képviselő elmondja: 

 

Az előterjesztés végén található a következő ,,amennyiben a kistérség saját maga meg 

tudja oldani az iroda működését, akkor az eszközöket a Belházy és Társa Bt 

térítésmentesen átadja a kistérségnek”. Erről még semmilyen állásfoglalás nem 

született, ezzel pedig foglalkozni kellene. 

 

/Egy képviselő kiment./ 

 

Kolompár Orbán képviselő megjegyzi: 

 

A testületnek véleményem szerint abban kellene állástfoglalnia, hogy a Belházy és 

Társa Bt kerüljön megbízásra a  SAPARD program elkészítésével, ugyanis az eddig 

végzett munkájuk eredményes volt. Esetleg az önkormányzat részére is készíthetnének 

pályázatokat, mivel a Területfejlesztési Tanácson kívül máshová nem nagyon nyújtunk 

be. 

 

Valentovics István képviselő mondja: 

 

A képviselők részére mikorra válik láthatóvá, hogy milyen pénzmozgás volt? 

 

Dr. Csávolszki László jegyző elmondja: 

 

Az elmondottakból a következőket érzékeltem, a Csomor képviselő úr azt hiányolja, 

nem vizsgálta meg senki, ez a megoldás-e a legjobb, a Valentovics képviselő pedig azt 

kifogásolja, a pénzügyi helyzetre nincs rálátásunk. Mindenkit megnyugtatna az, ha 

valamelyik bizottság áttekintené e működési forma mivel jár, ehhez kapcsolódva 

készülne egy pénzügyi tájékoztató a hivatal részéről, a Terbe úr bevonásával. 

 

Terbe Zoltán képviselő közli: 

 

Nagyon szívesen elszámolunk mindazzal, amit a kistérség működésére fordítottunk. 

Javasolom az önkormányzat elszámolását, amit gesztorként végzett a kistérség pénzével 

a kistérségi tanács felé juttassa el, mivel négy település pénzéről van szó. 

 

A Területfejlesztési Tanács pályázatai között most is van olyan kiírás, amely alapján pár 

millió forintot biztosítani lehetne a kistérségi iroda működéséhez. Például amit meg 

szavaztunk 3 millió forintot az ipari parkhoz, az most lepályázható lenne. Kérem majd 

ezt is tárgyalja meg a bizottság, hogy éljünk-e lehetőséggel, vagy sem. 
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Csomor Lajos képviselő hozzáfűzi: 

 

Én a Belházy és Társa Bt érdekében kívántam szólni, hogy legyen törvényesítve, 

helyretéve az ő munkájuk. A Költségvetési Bizottság vállalja, foglalkozik az 

elhangzottakkal, és az eredményről tájékoztatja a testületet. 

 

Kiss Károly polgármester összefoglalójában elmondja: 

 

Javasolom a képviselő-testület vegye tudomásul az Ügyrendi Bizottság beszámolóját, 

továbbá az önkormányzat újabb döntéséig a Belházy és Társa Bt végezze a SAPARD 

programmal kapcsolatos teendőket. Készüljön a következő testületi ülésre pénzügyi 

elszámolás, ami az érintett településeknek is kerüljön elküldésre. A Költségvetési 

Bizottság pedig tegyen javaslatot, hogy ezen feladat ellátás milyen szervezeti keretek 

között a legcélszerűbb. 

 

Kérem a képviselőket, aki az elhangzott javaslattal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Belházy és Társa Bt 

számlázási ügye a SAPARD programról szóló előterjesztést a kiegészítésekkel együtt  9 

szavazattal – 1 ellenszavazattal, 6 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi 

határozatát. 

 

102/2000. sz. határozat 

 

Belházy és Társa Bt számlázási ügye a 

SAPARD programmal kapcsolatosan 

 

H a t á r o z a t 

 

 1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi 

a Belházy és Társa Bt–ről, a napirend kapcsán az Ügyrendi Bizottság által 

készített előterjesztést. Indokoltnak tartja, hogy az Önkormányzat újabb 

döntéséig a Belházy és Társa Bt végezze a SAPARD programmal kapcsolatos 

teendőket. 

  

 Ezzel a feladattal kapcsolatosan készüljön az önkormányzati képviselők számára 

pénzügyi elszámolás, mely részletesen tartalmazza a Belházy és Társa Bt 

munkájához kapcsolódóan elnyert pályázati pénzeket, valamint részére a 

kifizetéseket. 

  

 E kimutatás a kistérséghez kapcsolódó önkormányzatok számára is kerüljön 

elküldésre. 

 

 Felelős : Dr. Csávolszki László jegyző 

 Határidő: 2000. június 30.  

 

 2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a 

Költségvetési Bizottságot, vizsgálja meg, hogy az l./ pontban írt feladatok 

ellátása milyen szervezeti keretekben a legcélszerűbb. Figyelemmel a Belházy és 

Társa Bt azon ajánlására is, hogy a pályázatok eredményeként beszerzett 
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különböző eszközöket, illetve ezeknek a tulajdonjogát az Önkormányzat 

döntésével összhangban állóan átadja. 

 

 Felelős : Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke 

 Határidő: 2000. június 30. 

 

 

6./ N a p i r e n d 

 

 Szociális telekjuttatási kérelmek 

 

 Előadó: Baranyi Mihály igazgatási csoportvezető 

 /Írásos előterjesztés mellékelve./ 

 

 Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

 

 

Kolompár Orbán képviselő mondja: 

 

Mint a kisebbségi önkormányzat elnöke kérem, hogy az előterjesztés b) és c) pontja 

kerüljön a napirendről levételre. 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a két pont napirendről való 

levételével, kézfeltartással szavazzon. 

 

Megállapítja, hogy 15 szavazattal – l ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – a b) és c) 

pontok nem kerülnek megtárgyalásra. 

 

Baranyi Mihály csoportvezető hozzáfűzi: 

 

Annyi kérésem lenne Kolompár Orbán képviselő felé, hogy a hivatal illetékese kapjon 

tájékoztatást arról, milyen új helyzet állt elő. 

 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly polgármester szavazásra bocsátja az 

előterjesztés a) pontját, kéri a képviselőket, aki azzal egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális telekjuttatási 

kérelmekről szóló előterjesztés a) pontját  16 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

103/2000. sz. határozat 

 

Szociális telekjuttatási kérelem 

 



 

 

39 

H a t á r o z a t 

 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagy Jánosné és 

Nagy János Kiskunmajsa, Széktósor 15. szám alatti lakosok önkormányzati 

tulajdonú szociális telekjuttatás iránti kérelmük ügyében meghozta döntését, és 

az előterjesztés mellékletében foglaltak szerint határozott. 

 

 A megállapodás megkötésével a  Polgármestert bízza meg. 

 

 

 Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

 Határidő: 2000. június 17. 

 

 

 

 

/Egy képviselő kiment./  

 

7./ N a p i r e n d 

 

 Család és Intézményeket Segítő Csoportvezető előterjesztései 

 

 Előadó: Törökné Gáspár Edit csoportvezető 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

a) Művelődési Központ külön igénye 

 

- Városi gyermeknap támogatása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Feró Sándor alpolgármester a következőket mondja el: 

 

Igen sok kritika érte az elmúlt években rendezett városi gyermeknapot. A 

gyermekeket kiszolgáló kereskedők igen magas árréssel dolgoztak. Javasolom, 

ne legyen összevont városi gyermeknap, hanem minden intézmény külön-külön 

tartsa meg, és a kért összeg a gyermekek arányában kerüljön szétosztásra. A 

sportpálya sem alkalmas ennyi diák befogadására. 

 

Nigrényi László Művelődési Bizottság tagja hozzáfűzi: 

 

Amikor a bizottság előtt volt a Művelődési Központ Igazgatójának kérelme, 

akkor természetesen a gyermekek érdekeit vettük figyelembe, és javasoltuk a 

kért összeg megadását. Amennyiben az intézményvezetők külön kívánják tartani 

a gyermeknapot, azt is el tudom fogadni, a 200.000 forint pedig kerüljön 

szétosztásra. 



 

 

40 

 

Bak Lajos igazgató ismerteti: 

 

Valamennyi iskolával konzultáltam – a kérelem benyújtása előtt – egyik 

intézményvezető sem nyilatkozta azt, hogy nem kívánnak részt venni a 

gyermeknapon. A kereskedők tényleg magasabb árakkal dolgoztak, mivel bérleti 

díjat kellett fizetniük. A gyermeknap megrendezésének szakmai részét soha nem 

érték kritikák. 

 

Feró Sándor alpolgármester közli: 

 

Amennyiben mégis együtt kerül megrendezésre a városi gyermeknap, abban az 

esetben komolyabb körültekintéssel végezzük. 

 

 

 

 

 

 

Kolompár Orbán képviselő megjegyzi: 

 

Az idő rövidsége miatt nem javasolom, hogy az intézmények külön tartsák a 

gyermeknapot. 

 

Leány Benjamin képviselő mondja: 

 

Véleményem szerint szükség van arra, hogy a város diákjai találkozzanak, 

együtt vetélkedjenek és játszanak. 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a következőkkel, 

kézfeltartással szavazzon. A városi gyermeknap közösen kerüljön 

megrendezésre, erre a Művelődési Központ 200.000 forint támogatást kapjon, 

mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

 

/15 igen szavazat/ 

 

 

- Majsa Napok rendezvénysorozatához támogatás kérése 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke elmondja: 

 

A bizottság is foglalkozott a Majsa Napok rendezésével, a támogatás mértékéről 

nem foglalt állást, mivel a részletes programot nem ismertük. Továbbá a 

vendéglátásra fordítandó összeg mértékét is meg kellene határozni. 

 

Kiss Károly polgármester mondja: 
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A testvérvárosokból a küldöttek egy-egy kisbusszal érkeznek, 10 főnél nem 

többen. Lommatzsch  város még nem tudott végleges választ adni. A táncosok 

az együttesekkel együtt 20-25 fővel jönnek. 

 

Bak Lajos igazgató ismerteti: 

 

A táncosok, együttesek vendéglátási költségét tartalmazza a Művelődési 

Bizottság által javasolt összeg. 

 

Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

 

Most nem tudunk dönteni a várható vendéglétszámról, és ennek anyagi 

vonzatáról, ezért javasolom, történjen meg a szavazás a bizottsági 

előterjesztésről. 

 

 

 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a következőkkel, 

kézfeltartással szavazzon. A Majsa Napok megszervezésére a Művelődési 

Központ 2,1 millió forint támogatást kapjon, – plusz felhasználhatja a téren 

képződő bevételeket – mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/15 igen szavazat/ 

 

b) Sportklubok, sportegyesületek 2000. évi támogatása 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Nigrényi László Művelődési bizottság tagja mondja: 

 

Annyival kívánom kiegészíteni, nem elég, hogy most az első félévről döntsünk, 

hanem a második félév támogatási mértékéről is nyilatkoznia kellene a testületnek. 

A klubok nevezése a következő fordulóra azon múlik, hogy az önkormányzat 

mennyire tudja támogatni őket. 

 

Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

 

Nem tartanám jónak, hogy most döntsünk a következő félévről, inkább egy 

rendkívüli ülés keretében kerüljön megvitatásra. 

 

Csomor Lajos Költségvetési bizottság elnöke a következőket mondja el: 

 

A bizottság foglalkozott a sport támogatásával, amiről év elején a testület döntött, 

hogy az 1999. évi támogatás 50 százalékát biztosítja az első félévre, ezt már havi 

bontásban az érintettek meg is kapták. 

Most a bizottság szavazat egyenlőség miatt nem hozott döntést arról, hogy 

maradjon továbbra is a 4.050.000 forint, vagy a Művelődési Bizottság által javasolt 
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5,5 millió forint támogatást kapják a klubok. Azzal egyetértek, amit a 

képviselőtársam mondott, rövid időn belül dönteni kell a sporttámogatásokról, de 

javasolom a bajnokság befejezését várjuk meg. 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

Dósai Imre alpolgármester ismerteti: 

 

Hétfőn találkoztam a sportklubok vezetőivel. Két fő kérdés volt, egyik milyen 

támogatás mellett tudják befejezni a tavaszi fordulót? A másik kérdés, hogyan 

látják a klubok jövőjüket az önkormányzat csökkenő támogatása mellett? A klubok 

kifejezték azon véleményüket – nem csak a négy kiemelten támogatottakról van 

szó- kevesellik az első félévre kapott támogatást. A kiemelt klubok megjelölték azt 

az összeget, amivel be tudják biztonságosan fejezni ezt a szezont: férfi kézilabda 

400.000 forint, női kézilabda 150.000 forint, futball 600.000 forint. Az 

önkormányzatnak június 20-ig el kellene dönteni, mennyi támogatást biztosít egész 

évre. 

 

 

Csomor Lajos Költségvetési bizottság elnöke megjegyzi: 

 

A magam részéről ragaszkodom a 4.050.000 forint elfogadásához, vagy pedig meg 

kell szüntetni más szervezetek támogatását. 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja: 

 

Két javaslat van a testület előtt, először is kérem a képviselőket, aki egyetért az 5,5 

millió forint megadásával, kézfeltartással szavazzon. 

 

/6 igen, 3 nem, 7 tartózkodás/ 

 

Ezek után szavazásra bocsátja a Költségvetési Bizottság 4.050.000 forintra 

vonatkozó javaslatát. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a sportklubok, 

sportegyesületek első félévi támogatásáról szóló javaslatot 10 szavazattal – ellenszavazat 

nélkül, 6 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

104/2000. sz. határozat 

 

Sportklubok, sportegyesületek első 

félévi támogatásáról 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a sportklubok, 

sportegyesületek részére 4.050.000 forint támogatást biztosít az első félévre, a 

társadalmi önszerveződések támogatása előirányzat terhére. 
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 Felelős : Kiss Károly polgármester 

 Határidő: 2000. május 31. 

 

 

 

c) A civil társadalmi szerveződések 2000. évi támogatása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Valentovics István képviselő kéri: 

 

A társadalmi önszerveződések támogatási összegéről a képviselő-testület döntsön, 

ne pedig a Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság. 

 

 

 

Nigrényi László Művelődési bizottság tagja elmondja: 

 

Most nem ez a főkérdés, hanem az, hogy még nincs mit szétosztani. A 

Költségvetési Bizottság ülésén 3-4 civil szerveződés támogatása kiemelésre került, 

a többi pedig le lett véve a napirendről. 

 

Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 

 

Meglepett a szakbizottság előterjesztése, azt vártam, hogy részletes javaslatot tesz a 

civil társadalmi szerveződések támogatására. 

 

Csomor Lajos Költségvetési bizottság elnöke a következőket mondja: 

 

Nem értem Nigrényi képviselő úr értetlenkedését, mivel pont a Művelődési 

Bizottság javasolja, a Költségvetési Bizottság határozza meg az alábbi civil 

szerveződések ez évi támogatását: Majsa Mentő Alapítványét, Önkéntes Tűzoltó 

Egyesületét és a Kiskunmajsai Önvédelmi Egyesületét, továbbá a többi szervezet 

részére keretösszeg kerüljön megállapításra. 

 

Azoknak a szerveződések a támogatására kívántunk javaslatot előterjeszteni, 

amelyek valamilyen önkormányzati szolgáltatást nyújtanak. Amennyiben ezen 

összegek összeadásra kerülnek, láthatóvá válik, hogy a 20 millió forintból mennyi 

marad, ezt lehet majd kiosztani a többi szervezetnek. 

 

Kolompár Orbán képviselő hozzáfűzi: 

 

A Művelődési Bizottság ülésén elhangzott a részletes javaslat a civil szerveződések 

támogatására, nem értem miért nem szerepel az előterjesztésben. 

 

Faludi Tamás képviselő közli: 
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A Művelődési Bizottságnak és a Költségvetési Bizottságnak külön-külön kellett 

volna hoznia a támogatási javaslatát. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző elmondja: 

 

A Művelődési Bizottság azt kérte, néhány szerveződésnek az önkormányzat 

határozza meg, hogy mennyi támogatást kíván adni, és a megmaradó összeget 

pedig a Művelődési Bizottság oszthassa szét. 

 

Erre hangzott el az a kérés, hogy a maradék összegre is hozza a bizottság a 

javaslatot, és a testület döntsön a támogatás mértékéről. 

 

Kiss Károly polgármester összefoglalójában elmondja: 

 

Javasolom a képviselő-testület vegye le napirendről az előterjesztést. A 

Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság külön-külön tegyen javaslatot a 

civil társadalmi szerveződések támogatására, amit a következő ülésen terjesszen 

elő. 

 

Kérem a képviselőket, aki az elhangzottakkal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil társadalmi 

szerveződések 2000. évi támogatásáról szóló előterjesztés napirendről való levételét 16 

szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 

határozatát. 

 

 

105/2000. sz. határozat 

 

A civil társadalmi szerveződések 

2000. évi támogatásáról 

 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil társadalmi 

szerveződések 2000. évi támogatásáról szóló előterjesztést a napirendről 

leveszi. 

  

 Megbízza a Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottságot külön-külön 

tegyen javaslatot a civil társadalmi szerveződések támogatására, és ezt a 

következő testületi ülésen terjessze elő. 

 

 Felelős : Terbe Zoltán Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Biz. elnök 

 

 Határidő: 2000. június 15. 
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d) Városi Könyvtár kérelme 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke a következőket mondja: 

 

A bizottság 150.000 forint megadását javasolja. 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a 150.000 forint 

megadásával, - mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe – kézfeltartással 

szavazzon. 

 

 

/16 igen szavazat / 

 

 

 

 

e) Hozzájárulás a táborozásban résztvevő nevelők tiszteletdíjához 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke  mondja: 

 

A bizottság is javasolja a kért összeg megadását.  

 

Kiss Károly polgármester  kéri a képviselőket, aki egyetért a Széchenyi István 

Általános Iskola részére 226.400,- Ft, az Arany János Általános Iskola 142.800,- Ft 

támogatás megadásával, – mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe – 

kézfeltartással szavazzon 

 

/13 igen, 3 tartózkodás / 

 

 

f) .Egressy Béni Zeneiskola pedagógiai programjának elfogadása 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja: 

 

Köszönöm az Igazgató úrnak ezt a programot, ritkán találkozunk ilyen értékes 

anyaggal. 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért az 

elhangzottakkal, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egressy Béni Zeneiskola 

pedagógiai programjának elfogadásáról szóló előterjesztést  16 szavazattal – ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
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106/2000. sz. határozat 

 

Egressy Béni Zeneiskola pedagógiai 

programjának elfogadása 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egressy Béni 

Zeneiskola pedagógiai programját jóváhagyja azzal, hogy a benne szereplő 

hosszú távra szóló fejlesztési elképzelések megvalósítását mindig az 

önkormányzat anyagi helyzetétől teszi függővé. 

 

 Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

 Határidő: 2000. június 02. 

 

 

g) Egressy Béni Zeneiskola fuvolatanárának továbbtanulásához támogatás 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke elmondja: 

 

A bizottság is elfogadásra javasolja a testületnek a 63.000 forint biztosítását. 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a 

fuvolatanár egy félévi tandíjára 63.000 forint támogatás megadásra kerüljön, az 

Egressy Béni Zeneiskola részére – mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

/16 igen szavazat / 

 

 

h) Széchenyi István Általános Iskola Igazgatójának megbízatása 

 

Kiss Károly polgármester bejelenti, hogy az érintett személy beleegyezik a 

nyilvános ülésen történő tárgyalásba. 

 

Felkéri a képviselőket, akinek kérdése, észrevétele van, az tegye meg. 

 

Megállapítja, hogy kérdés, észrevétel nincs. 

 

Ezt követően  Polgármester  felkéri az Ügyrendi Bizottság Elnökét a titkos 

szavazás lebonyolítására, és erre az időszakra szünetet rendel el. 

 

S z ü n e t   u t á n 
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Polgármester felkéri az  Ügyrendi Bizottság Elnökét, hogy ismertesse a szavazás 

eredményét. 

 

Dr. Szabó Lajos bizottsági elnök elmondja: 

 

Az Ügyrendi Bizottság megállapította, hogy 16 érvényes szavazat került leadásra, 

mind a 16 szavazat  Nagy András személye mellett szól. 

 

Kiss Károly polgármester kérdezi, hogy a szavazás lebonyolítása ellen van-e 

valakinek kifogása. 

 

A szavazás lebonyolítása ellen kifogás nincs. 

 

Ezek után  Polgármester  kéri a képviselő-testületet, aki elfogadja az  Ügyrendi 

Bizottság jelentését, és egyetért az Oktatási Bizottság javaslatával, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Széchenyi István Általános 

Iskola igazgatójának kinevezéséről szóló jelentést  16 szavazattal – ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

107/2000. sz. határozat 

 

Széchenyi István Általános Iskola 

igazgatójának  megbízása 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  Nagy András  

jelenlegi igazgatót - Kiskunmajsa, Hunyadi u. 7. szám alatti lakost – megbízza 

a Széchenyi István Általános Iskola igazgatói feladatainak ellátásával  2000. 

augusztus l-től  - öt tanévre – 2005. augusztus 31-ig. 

 

 Illetménye a jelenlegi besorolás szerint:  90.900,- Ft, 

magasabb vezetői pótlék:  39.000,- Ft, 

határozott időre szóló illetmény:  7.620,- Ft. 

 

Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. július 31. 

 

 

8./ N a p i r e n d 

 

 Millenniumi emlékhely kialakítása 

 

Előadó: Dósai Imre alpolgármester 
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/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Valentovics István képviselő mondja: 

 

Kérdezem a terület megvásárlása hogyan áll? A Költségvetési Bizottság 

állásfoglalásával ez ügyben még nem találkoztam, ezért kérdezem mennyi önerő 

szükséges? 

 

Dósai Imre alpolgármester válaszában elmondja: 

 

Az önkormányzat támogatta ezt az elképzelést, és elfogadta a Majsa Alapítvány saját 

erő felajánlását. Hozzájárult a megvalósításhoz azzal, hogy az önkormányzat és az 

alapítvány közötti megállapodás alapján kerül kivitelezésre, megvalósításra az 

emlékhely, ami az alapítvány feladata. Az önkormányzat tulajdonában lévő területen 

kialakítható az emlékhely, ezért földvásárlására nincs szükség. 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly polgármester szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Millenniumi emlékhely 

kialakításáról szóló előterjesztést 15 szavazattal – ellenszavazat nélkül, l tartózkodás 

mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

108/2000. sz. határozat 

 

Millenniumi emlékhely kialakítása 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Majsa 

Alapítvánnyal  közösen a 29/2000. számú határozatban foglaltak szerint 

millenniumi emlékhelyet alakít ki. 

 

A 2000. évi millenniumi rendezvényekhez, illetve az emlékhely kialakításához 

szükséges önerőt biztosítja. 

 

Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. június 02. 

 

 

 

9./ N a p i r e n d 
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 Költségvetési Bizottság előterjesztése 

 

 Előadó: Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Kiss Károly polgármester  elmondja, hogy az előterjesztés 1.) pontja az Építési 

Csoport anyagában megtárgyalásra került. 

 

 

2.) Család és Intézményeket Segítő Csoport előterjesztéseiből 

 

Kiss Károly polgármester elmondja, hogy az előterjesztés a) és b) pontja a 7. 

napirend keretében megtárgyalásra került. 

 

 

 

 

c) A civil társadalmi szerveződések 2000. évi támogatása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos 

kérdéseiket, véleményeiket mondják el. 

 

Dósai Imre alpolgármester következőket mondja: 

 

Az Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete által igényelt 200.000 forintra 

a Vállalkozási és Idegenforgalmi Bizottságnak is van javaslata, Németh Zoltán 

bizottsági elnök távolléte miatt felkért ennek ismertetésére, mely a következő. A 

feladat végrehajtásáért a Kiskunmajsa és Kistérsége Idegenforgalmi Egyesület 

kapná meg a támogatást. 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

Csomor Lajos Költségvtési Bizottság elnöke elmondja: 

 

A bizottság elé ez a variáció nem került. 

 

Nigrényi László képviselő mondja: 

 

Az Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete biztosítsa a 400.000 forintot 

az őrzéshez, amennyiben ezt az összeget nem tudja összeszedni, abban az esetben 

nem valósulhat meg a cél, mi lesz a sorsa a támogatásnak? 

 

Kiss Károly polgármester hozzáfűzi: 

 

Javasolom, akkor kerüljön átutalásra a 200.000 forint, amikor az 

Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete részéről bemutatásra kerül a 

400.000 forint. 

 

Dósai Imre alpolgármester megjegyzi: 
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Fogadjuk el a Költségvetési Bizottság javaslatát, mely szerint az 

Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete kapja meg a 200.000 forintos 

támogatást, a kötendő szerződést pedig a Vállalkozási és Idegenforgalmi 

Bizottság hagyja jóvá. 

 

Kiss Károly polgármester összefoglalójában a következőket mondja: 

 

Javasolom az előterjesztésben szereplő civil társadalmi szerveződések 2000. évi 

támogatásának elfogadását, azzal a kiegészítéssel, hogy az Üdülőtulajdonosok 

Érdekképviseleti Szervezet a 400.000 forint bemutatása után kapja meg a 200.000 

forintos támogatást. 

 

Kérem a képviselőket, aki egyetért az elhangzottakkal, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil társadalmi 

szerveződések 2000. évi támogatásáról szóló előterjesztést – 12 szavazattal – 1 

ellenszavazattal, 4 tartózkodás mellett – elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 

 

 

109/2000. sz. határozat 

 

Civil társadalmi szerveződések 

2000. évi támogatása 

 

H a t á r o z a t 
 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2000. évi 

költségvetésben a társadalmi önszerveződések támogatására előirányzott összeg 

terhére az alábbi támogatásokat engedélyezi: 

 

- Majsa Mentő Alapítvány                                                                  8.410.000,- Ft, 

- Önkéntes Tűzoltó Egyesület                                                                600.000,- Ft, 

 - Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete 

    (üdülőterület őrzése)                                                                            200.000,- Ft, 

 - Egyházi iskola (jubileumi jutalom)                                                      209.600,- Ft, 

 - Hit- és Kultúra Alapítvány 

    (Kígyósi művelődési ház fenntartása)                                                   30.000,- Ft, 

 - Városi Vöröskereszt (bérleti díj)                                                           100.000,- Ft. 

 

Felhatalmazást kap a  Polgármester a támogatások átutalására, valamint arra, hogy 

az Üdülőtulajdonosok Érdekképviseleti Szervezete részére azt követően utalja át az 

összeget, ha igazoltnak látja, hogy a 2/3 saját erő rendelkezésre áll. 

 

Felelős: Kiss Károly polgármester 
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Határidő: 2000. május 31. a kiértesítésre 

 

d) Városi Könyvtár kérelme megtárgyalásra került a 7. napirendi pont keretében. 

 

e) Fogászati tevékenység vállalkozási formában 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Dr. Miskéri János Egészségügyi Bizottság elnöke a következőket mondja: 

 

A vállalkozásba menő fogorvosokkal vállalkozási szerződést kíván kötni az 

önkormányzat. Ennek pontjai elfogadásra kerültek a fogorvosok által, kivételt képez 

a 7-es pont. Mely azt tartalmazza, amikor a fogorvosok vállalkozásba mennek, 

használatba veszik az önkormányzat gépeit és műszereit, ezek karbantartásáról és 

pótlásáról is gondoskodnak. 

 

Az egyik fogászati géppel nem is lenne probléma, mivel nem rég vásárolta az 

önkormányzat, de a másik igen régi és elavult. A fogorvos azt kérte, ha két éven 

belül a fogászati gép használhatatlanná válik, abban az esetben az önkormányzat 

pótolja. Talán megoldás lenne a háziorvosi privatizáció, az önkormányzat 

tulajdonában lévő gépek, eszközök vásárlására a Gazdasági Minisztérium 

kamatmentes hitelt biztosít. Gyakorlatilag, amennyiben ez a fogászati gép 

tönkremegy, lehetősége lenne a vállalkozó fogorvosnak ezt a hitelt felvenni, és az 

önkormányzattól megvásárolhatja az új gépet. Ezt az Egészségügyi, Szociális 

Bizottságnak meg kellene tárgyalnia. 

 

Dr. Hajdu Zoltán képviselő megjegyzi: 

 

Előbb vállalkozóvá kell tenni a fogorvosokat, és utána tudnak pályázni. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző elmondja: 

 

A szünetben beszélgetést folytattam a Költségvetési és Egészségügyi Bizottság 

Elnökeivel, és úgy tűnt az a gondolat, amit most megfogalmazott a Képviselő úr, 

további egyeztetést igényel, hiszen olyan konstrukció van ebben a szabályozásban, 

amit nem tárgyaltunk. A következő ülésig állást foglalna mind a két fél, és érdemben 

újra tárgyalásra kerülne. 

 

Dr. Miskéri János Egészségügyi Bizottság elnöke ismerteti: 

 

Az Egészségügyi, Szociális Bizottság által ismertetett megállapodási tervezetet a 

fogorvosok el tudják fogadni, de a Költségvetési Bizottság által tett kiegészítési 

javaslatot nem. 

 

Dr. Hajdu Zoltán képviselő közli: 

 

A fogorvosoknak a lehetőséget adjuk meg, hogy ők is elmondják véleményüket. 

 

Nigrényi László képviselő hozzáfűzi: 
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A fogorvosok a módosításokat is elfogadták, a fogorvosi szék és ehhez kapcsolódó 

eszközök kivételével. 

 

Dósai Imre alpolgármester elmondja: 

 

Az Egészségügyi Bizottság rugalmasan kezelte a szerződés-tervezetet. A 

Költségvetési Bizottság javaslata után újratárgyalta, és újra véleményezték a 

fogorvosok. Gyakorlatilag mindenben sikerült összhangot teremteni, kivétel egy tétel 

a fogászati gép, ami évek óta húzódó gondja az ellátásnak. 

 

A Költségvetési Bizottság javaslata alapján, a fogorvosoknak vállalni kellene ennek 

pótlását is. Az Egészségügyi Bizottság és a fogorvosok szerint, mivel belátható időn 

belül ez tönkremehet, addig nem termelődik meg az újra vásárlásának a feltétele.  

 

 

 

 

 

Dr. Hajdu Zoltán képviselő mondja: 

 

Bármelyik fogorvos vállalkozóként megvásárolja a fogorvosi széket, azon már másik 

fogorvos nem fog dolgozni, mivel az a saját tulajdona lesz. 

 

 

Valentovics István képviselő megjegyzi: 

 

A fogászati gépnek a jelenlegi ára 2,5 – 3 millió forint, plusz költség a kiegészítő 

felszerelések. Amennyiben az önkormányzat megvásárolja ezt a gépet, azzal igen 

nagy terhet vállal magára. A szerződés-tervezet nem terjed ki arra, hogy a röntgen 

gépet ki fogja működtetni. Komoly vagyonról van itt szó nagyobb előkészítő munkát 

igényel. 

 

Dósai Imre alpolgármester mondja: 

 

A szerződés-tervezet tartalmazza, hogy ki a felelős a röntgengép működtetéséért. 

Amennyiben a megállapodásból kivételre kerül a fogorvosi szék és az 

önkormányzatnak lehetősége lesz pályázati úton beszerezni, utána –tényleges áron – 

átadhatja a fogorvosoknak. 

 

Valentovics István képviselő megjegyzi: 

 

A sugárvédelemért felelős nem azonos a működtetővel. 

 

Csomor Lajos Költségvetési Bizottság elnöke elmondja: 

 

A bizottság a szerződés-tervezetet áttanulmányozta, a 7-es pontot javasolta 

kiegészíteni azzal, hogy ne kerüljenek megkülönböztetésre a gépek, hanem 

egységesen legyenek kezelve. 
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Olyan vállalkozások indításáról van szó, melyek jelentős önkormányzati támogatást 

kapnak azzal, ingyen és bérmentve kapják használatba ezeket az eszközöket, a 

további pótlásukról kell gondoskodniuk. 

 

Az a módosító javaslat, ami az Egészségügyi Bizottság részéről elhangzott, hogy két 

éven belül, ha meghibásodik a gép, abban az esetben az önkormányzat pótolja, ezzel 

továbbra sem értek egyet.  

 

/Egy képviselő kiment. / 

 

Dr. Csávolszki László jegyző következőket mondja: 

 

Két probléma merült fel, egyik hogy az Egészségügyi, Szociális Bizottság javaslatát 

a fogorvosok elfogadták, de a Költségvetési Bizottság által tett kiegészítést teljes 

egészében nem. Továbbá Dr. Miskéri János bizottsági elnök olyan lehetőségről 

beszélt, ami esetleg jó lenne a vállalkozóknak és az önkormányzatnak, de nincsenek 

a részletek tisztázva. Most hosszan elvitatkozhatunk, de csak akkor juthatnánk 

előbbre, ha az érintett orvosok itt lennének, és velük is konzultálnánk. Ezért 

javasolom, kerüljön vissza a bizottság elé a megállapodás-tervezet, és a felmerült 

kérdések legyenek tisztázva. 

 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a 

megállapodás-tervezet visszakerüljön az Egészségügyi, Szociális Bizottsághoz újra 

tárgyalásra – figyelembe véve a testületi ülésen elhangzottakat – kézfeltartással 

szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fogászati tevékenység 

vállalkozási formában történő működéséről szóló előterjesztés napirendről való levételet  

12 szavazattal – ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás mellett – elfogadja, és az alábbi 

határozatot hozza. 

 

110/2000. sz. határozat 

 

Fogorvosok vállalkozására vonatkozó 

szerződés-tervezetről 

 

H a t á r o z a t  

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fogorvosok 

vállalkozására vonatkozó szerződés-tervezetét napirendről leveszi. Megbízza 

az Egészségügyi, Szociális Bizottságot, hogy a testületi ülésen elhangzottakat 

figyelembe véve tárgyalja újra, és hozza testület elé. 

 

 Felelős: Dr. Miskéri János Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 

 

 Határidő: 2000. június 15. 
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3./ Oktatási Bizottság előterjesztései a 7. napirendi pont keretében megtárgyalásra 

került. 

 

4./ Polgármester írásban benyújtott kérelmei 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el.  

 

Nigrényi László képviselő mondja: 

 

A szobor felújítását nem tudom addig támogatni, míg a szervezetek igényeiről nem 

döntünk. 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

 

 

 

 

Kiss Károly polgármester javasolja, hogy külön-külön történjen a szavazás az 

igényekről. 

 

Kéri a képviselőket, aki egyetért a lommatzschi út autóbusz költségére a 300.000 

forint biztosításával, – mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe – 

kézfeltartással szavazzon. 

 

/16 igen, 1 nem / 

 

Ezek után kéri a képviselőket, aki egyetért a  Nepomuki Szent János szobor 

felújítására a 200.000 forint biztosításával, – mely beépítésre kerül a költségvetési 

rendeletbe – kézfeltartással szavazzon 

 

/11 igen, 1 nem 5 tartózkodás / 

 

5./ Földinformációs Iroda működése 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Dr. Csávolszki László jegyző kiegészítésként a következőket mondja el. 

 

Mindenkinek kiosztásra került a Városgazdálkodási Intézmény alapító okiratának 

módosítása. A Földinformációs Iroda nem vállalkozási tevékenységként, hanem 

alaptevékenységként végzi további munkáját. 

 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki 

egyetért az alapító okirat módosításával, kézfeltartással szavazzon. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Földinformációs Iroda 

működéséről szóló előterjesztést  17 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 

 

111/2000. sz. határozat 

 

Földinformációs Iroda működéséről 

 

H a t á r o z a t 

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 

alapján megállapítja, hogy a Városgazdálkodási Intézménynél működő 

Földinformációs Iroda tevékenysége az elmúlt 2 hónap alapján veszteséges. 

Ezért e tevékenység 2000. május 17-től vállalkozási formában történő ellátását 

megszünteti, és az Önkormányzat további intézkedéséig annak ellátását 

alaptevékenység keretében kell végezni. 

 

A felmerült veszteség rendezésére az Intézményvezető tegyen előterjesztést.  

 

Az előzőekkel összhangban állóan az intézmény alapító okiratát a melléklet 

szerint módosítsa. 

 

Felelős : Lantos György Városgazdálkodási Intézmény igazgatója 

 

Határidő: 2000. június 30. a veszteség rendezésére 

 

 

10./ N a p i r e n d 

 

…./2000. (….) Ktr-tervezet az Önkormányzat 2000. évi költségvetését megállapító 

1/2000. (II.01.) Ktr. módosításáról 

 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve./ 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 

 

Kérdés, hozzászólás nincs. 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja: 

 

Kérem a képviselő-testület fogadja el az előterjesztést azzal, hogy az előzőekben 

megszavazott tételek beépítésre kerülnek a rendeletbe. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2000. évi 

költségvetését megállapító rendelet-tervezetét  15 szavazattal – 1 ellenszavazattal, és 1 

tartózkodás mellett – elfogadja, és megalkotja alábbi rendeletét. 
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KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

15/2000. (….)  Ktr. 

 

az Önkormányzat 2000. évi költségvetését megállapító 

1/2000. (II.10.) Ktr. módosításáról 

 

 

 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 

szóló 1990. évi LXV. tv. 16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 

tv. 74. § (1) bekezdése, valamint a 217/1998.(XII.30.) Korm.számú rendelet 53. §. (1) 

bekezdése alapján - az 1/2000. (II.10.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi 

rendeletet alkotja. 

 

 

 

1. §.  

 

 

A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

 

(2) A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal, az Intézmények és a Kisebbségi 

Önkormányzat együttes 2000. évi költségvetésének 

 

bevételi és kiadási 

fő összegét 1.266.611,1 ezer Ft-ban 
 

ezen belül: 

 

- a személyi jellegű kiadást 390.235,4  ezer Ft-ban, 

- a munkáltatót terhelő járulékot 157.386,9  ezer Ft-ban, 

- a dologi jellegű kiadásokat 281.438,6  ezer Ft-ban, 

- az ellátottak pénzbeli juttatását 655,0  ezer Ft-ban, 

- a speciális célú támogatást 195.435,9  ezer Ft-ban, 

- a hiteltörlesztést 700,0  ezer Ft-ban, 

- a pénzeszköz átadásokat 2.733,0  ezer Ft-ban, 

- felhalmozási kiadásokat 151.505,9  ezer Ft-ban, 
  = ebből felújítási kiadásokat 19 210,8   ezer Ft-ban, 

- a céltartalékot 74.940,4 ezer Ft-ban, 

- az általános tartalékot 11.580,0 ezer Ft-ban, 

 

állapítja meg. 

 

Az Önkormányzat az éves átlagos statisztikai állományi létszámot 440 főben, a 2000. évi 

költségvetési létszámkeretet 452 főben határozza meg. 
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2. § 

 

A R. 3. § 2. számú melléklete helyébe e rendelet 2. számú táblázata lép. 

 

 

3. § 

 

A R. 4. §.  2/ a  és 2/ b  számú melléklete helyébe e rendelet 2/ a és 2/ b számú táblázata 

lép. 

 

 

4. § 

 

A R. 5.§ 3. számú melléklete helyébe e rendelet 3. számú táblázata lép. 

 

 

5. § 

 

A R. 6.§ 4. számú melléklete helyébe e rendelet 4. számú táblázata lép. 

 

 

6.§ 

 

A R. 7.§. 5. számú melléklete helyébe e rendelet 5. számú táblázat lép.  

 

 

7.§ 

 

A R. 8.§ 6. számú melléklete helyébe e rendelet 6. számú táblázata lép. 

 

 

8.§ 

 

A R. 9.§ 7. számú melléklete helyébe e rendelet 7. számú táblázata lép. 

 

 

Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 

A rendelet kihirdetéséről a Jegyző gondoskodik. 

 

 

11./ N a p i r e n d 

 

Központi orvosi ügyelet kialakítása a volt szülőotthon főépületében 

 

Előadó: Dr. Miskéri János Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy az előterjesztéssel kapcsolatos kérdéseiket, 

véleményeiket mondják el. 
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Valentovics István képviselő megjegyzi: 

 

Véleményem szerint mi nem feleltünk meg a pályázati kiírásnak, lehet hogy vissza 

kell fizetni az összeget, ezért én nem támogatom a határozati javaslatot. 

 

Dósai Imre alpolgármester mondja: 

 

Ez az információ már többször volt a testület előtt. A pályázaton 7 millió forintot nyert 

az önkormányzat, annak ellenére, hogy Kiskunmajsán nincs OMSZ mentőállomás, 

ami feltételként szerepelt a kiírásban. Amennyiben most hozzáfogunk a központi 

orvosi ügyelet kiépítéséhez, abban az esetben december 31-ig kivitelezhető. 

 

 

 

Fürtön Ferencné csoportvezető ismerteti: 

 

A Költségvetési Bizottság most nem kívánt foglalkozni az előterjesztéssel, - csak a 

következő ülésen - mivel még nincs eldöntve a komplex hasznosítás. 

 

Kiss Károly polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, a központi orvosi 

ügyelet kialakítása a volt szülőotthon főépületében napirendről levételre kerüljön, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

A  képviselő-testület egyhangúan tudomásul veszi az előterjesztés napirendről való 

levételét. 

 

 

12./ N a p i r e n d 

 

E g y e b e k 

 

a) ,,Kiskunmajsa város ifjúságának neveléséért kitüntetés adományozásáról 

 

Előadó: Feró Sándor alpolgármester 

 

/Szóbeli előterjesztés./ 

 

Feró Sándor alpolgármester a következőket mondja el: 

 

Az elmúlt évben határozatot hoztunk arról, hogy kidolgozásra kerülnek a 

szempontok, feltételek a kitüntetés átadásához. A tavasszal kértem az Ügyrendi 

Bizottságot, tárgyalják meg és tegyenek javaslatot a rendelet módosítására. Az 

Ügyrendi Bizottságtól 4-i dátummal, az elmúlt héten megkapták az 

intézményvezetők a levelet, amelyben ahhoz kérnek segítséget, hogy milyen 

szempontok szerint legyen a díj kiadva. Erre a határidő május 15-e volt.  

 

A bizottság az előterjesztést nem tudta hozni erre a testületi ülésre, ezért kérdezem 

a képviselőktől, mi tévők legyünk? Nem a képviselő-testület mulasztása, nem a 

pénzhiány okoz problémát, hanem több soron megakadt ez a kezdeményezés. 
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Nem lenne jó, ha ez évben nem kerülne sor a kitüntetés átadására. A múlt évben 

sok kritika érte formailag a kitüntetés átadását, ezt szeretném ha kiküszöbölnénk. 

 

Kiss Károly polgármester mondja: 

 

Az intézményvezetők egy tanácsot hozzanak létre 3-4 személlyel. Az általuk 

kijelöltekre, minden intézmény tegyen javaslatot. 

 

Dósai Imre alpolgármester hozzáfűzi: 

 

A testület akkor döntene helyesen, ha megbízná az Ügyrendi Bizottságot, hogy a 

jövő hétre készítse elő a rendelet-tervezetet, ami terjedjen ki az eljárási módra, 

továbbá foglalkozni kellene a köztisztviselők és az egészségügyben dolgozók 

kitüntetési lehetőségeivel is. 

 

 

/ Két képviselő kiment./ 

 

Leiz Sándor képviselő elmondja: 

 

A pedagógusok közalkalmazottak, semmi közük a köztisztviselőkhöz, a Dósai 

alpolgármester úr konkrét javaslatot nem tett le a kitüntetések adományozására 

vonatkozóan. 

 

Kibővített bizottsági ülésen – kiegészülve az intézményvezetőkkel, 

munkaközösségi vezetőkkel – kellene kialakítani a javaslatot. 

 

Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke mondja: 

 

Az intézményektől beérkezett levelek áttanulmányozására még nem volt idő. Az 

azonban egyértelműen megállapítható, hogy igen szerteágazó kérdéseket kell 

megvizsgálni, amit majd a rendeletben kerül szabályozásra, de az idő rövidsége 

miatt most nem valósítható meg.  

 

Elképzelhetőnek tartom, hogy az Ügyrendi Bizottság kibővítve összeüljön az 

intézményvezetők bevonásával, és egy rendkívüli testületi ülés keretében hozzuk 

meg a döntést. Ezzel párhuzamosan elkezdjük a rendelet-tervezet kidolgozását. 

 

Feró Sándor alpolgármester hozzáfűzi: 

 

Állást kellene foglalni abban is, mi legyen a Móra és a katolikus iskolával. Az 

elmúlt évben a szakma tett javaslatot a kitüntetettek személyére, és a képviselő-

testület pedig jóváhagyta.  

 

Nigrényi László képviselő elmondja: 

 

Én nem ragaszkodom hozzá, – az idő rövidsége miatt – hogy a testület döntsön a 

kitüntettek személyéről. Javasolom az Ügyrendi és az Oktatási Bizottság hozza 

meg a döntést. 
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Kiss Károly polgármester következőket mondja: 

 

Az Ügyrendi és az Oktatási Bizottság a beérkezett javaslatok alapján döntsön a 

három kitüntetett személyéről, kérem a képviselőket, aki ezzel egyetért, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  ,,Kiskunmajsa város 

ifjúságának neveléséért kitüntetés adományozásáról” szóló javaslatot 15 szavazattal – 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és a következő határozatot hozza. 

 

 

 

 

 

112/2000. sz. határozat 

 

,,Kiskunmajsa város ifjúságának 

neveléséért kitüntetés adományo- 

zásáról 

 

                                                           H a t á r o z at  

 

 Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 

Oktatási és Ügyrendi Bizottságot, hogy az ez évi kiemelkedően dolgozó 

pedagógusok kiválasztásának formáját, illetőleg szabályát kialakítva döntsék 

el, mely három személy kapja a ,,Kiskunmajsa város ifjúságának neveléséért” 

elismerést. 

 

A Polgármester a pedagógus napon adja át a kitüntetéseket. 

 

Felelős : Dr. Szabó Lajos Ügyrendi Bizottság elnöke, 

 Farkas Zoltán Oktatási Bizottság elnöke, 

 Kiss Károly polgármester, 

 

Határidő: 2000. május 31. 

 

 

 

b) Tűzoltó gépjárműfecskendő elfogadása 
 

Előadó: Kiss Károly polgármester 

 

/Szóbeli előterjesztés. / 

 

Kiss Károly polgármester a következőket mondja: 
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Önkormányzatunk egy tűzoltóautót kap ajándékba Lommatzsch testvérvárostól, a 

hivatalos formaságok lebonyolításához szükséges egy elfogadó határozat, és azon 

szándék kinyilvánítása, hogy a város tűzvédelméhez kívánja hasznosítani. 

 

Kérem a képviselőket, aki az elhangzottakkal egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tűzoltógépjármű  

elfogadásáról szóló javaslatot  15 szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 

elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 

 

 

 

 

 

 

 

 

113/2000. sz. határozat 

 

Tűzoltó gépjárműfecskendő  

elfogadásáról 

 

                                                                                                  H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilvánítja azon 

szándékát, hogy a Német Köztársaság Lommatzsch testvérvárosától ajándékba 

érkező tűzoltó gépjárműfecskendőt elfogadja, és azt a város tűzvédelme 

érdekében hasznosítja. 

 

Felelős : Kiss Károly polgármester 

 

Határidő: 2000. május 31. az érintettek értesítésére 

 

 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Kiss Károly polgármester megköszöni a 

képviselőknek a megjelenést, és az ülést 21 órakor bezárja. 

 

 

 

 

 

K. m. f. 
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                                        Kiss  Károly                                        Dr. Csávolszki László 

                                        polgármester                                                 j e g y z ő 


